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La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 47 et présidée par M. Jean-Marc Delizée. 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.47 uur en voorgezeten door de heer Jean-Marc 
Delizée. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen uit-
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Poste) sur "Le nouveau CEO de bpost" (55038697C)  
 

01.01  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mijnheer de voorzitter, ik wil 

u bedanken omdat u direct ingegaan bent op de vraag om mevrouw de 
minister uit te nodigen. Mevrouw de minister, ik ben blij dat u hier aan-
wezig wil zijn. Het onderwerp is superbelangrijk en het loon van deze 
CEO leeft enorm bij de mensen. We zijn dan ook heel blij dat we hier-
over kunnen debatteren. 
 
De PVDA heeft een berekening gemaakt van de gemiddelde lonen van 
de werknemers gedurende de voorbije tien jaar. Het gemiddelde loon 
van de werknemers is de voorbije tien jaar met 10.000 euro gedaald. 
Dat is berekend op basis van de loonkost per werknemer voor een jaar. 
In de voorbije tien jaar is dat dus niet gestegen, maar gedaald.  
 
Hoe komt het nu dat de lonen verlaagd zijn in de plaats van verhoogd? 
Belangrijk daarin is onder andere dat de meeste werknemers vroeger 
een ambtenarenstatuut hadden. Daarna zijn het contractuelen gewor-
den. Nu is er het nieuwe statuut van hulppostbode, dat gecreëerd werd 
in 2013. Die mensen doen hetzelfde werk als de andere postbodes, 
maar worden veel slechter betaald.  
 
Ik heb met heel veel mensen gesproken en ik heb ook heel veel ver-
ontwaardigde reacties gekregen van de werknemers over het loon van 
de CEO, die in totaal 1,3 miljoen euro krijgt. Hij krijgt al 250.000 euro 
om te beginnen, geld waarvoor hij nog niets heeft moeten doen. Veel 
postbodes moeten een tweede job doen om rond te komen. Ik heb met 
een alleenstaande vrouw gesproken die ieder weekend een flexi-job 
doet om toe te komen. In Terzake zei u niet wist wat het loon was van 
een beginnende postbode is. Dat is weinig, namelijk 2.000 euro bruto. 
Dat is een uurloon van 13 euro, een heel laag loon dus. Die mensen 
kunnen daar niet van leven. Dat is een eerste probleem. 
 
Ten tweede, als het personeel om middelen vraagt om hun job goed te 
kunnen doen, dan zijn die er niet. Ik heb ongelooflijk veel mensen ho-
ren zeggen dat ze al tien of twintig keer gevraagd hebben om een be-
paalde machine te repareren, maar dat gebeurt niet. Dan moeten ze 
de vraag opnieuw stellen, maar de machines worden nog steeds niet 
hersteld. Op Brucargo is een zwaar ongeluk gebeurd waarbij een werk-
nemer een been brak door het gebruik van een kapotte machine, hoe-
wel de vakbondsafgevaardigde wel tien keer tevergeefs had geprotes-
teerd. Nu zit die mens thuis, geopereerd, met alle miserie van dien. Dat 
is de situatie op het terrein. 
 
Voor het salaris van de volgende CEO zijn er blijkbaar echter geen 

01.01  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): La discussion sur la rémuné-
ration du CEO de bpost suscite 
beaucoup d'émoi chez nos conci-
toyens. Ce qui n'est pas surpre-
nant, notre étude ayant révélé que 
les salaires moyens des travail-
leurs ont baissé de 10 000 euros 
au cours des dix dernières années! 
 
Avant, la plupart des employés de 
bpost avaient le statut de fonction-
naire. Aujourd'hui, ils travaillent en 
tant que contractuels. Par ailleurs, 
le statut de facteur auxiliaire a été 
instauré. Ces personnes effectuent 
le même travail que les autres fac-
teurs, mais pour un salaire nette-
ment inférieur. C'est pourquoi les 
travailleurs sont indignés que le 
CEO reçoive un total de 1,3 million 
d'euros, y compris une prime d'en-
trée de 250 000 euros pour la-
quelle il n'a rien dû faire. 
 
De nombreux facteurs doivent 
exercer un deuxième emploi pour 
pouvoir joindre les deux bouts. On 
ne peut pas vivre d'un salaire brut 
de 2 000 euros, ou d'un salaire ho-
raire de 13 euros. Les membres du 
personnel ne reçoivent pas non 
plus les moyens nécessaires pour 
effectuer correctement leur travail.  
 
Les machines cassées ne sont pas 
réparées. Chez Brucargo, un em-
ployé s'est même brisé une jambe 
en utilisant une machine cassée, 
bien que le représentant syndical 
ait protesté à ce sujet une dizaine 
de fois. 
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problemen. Ik was verontwaardigd toen ik de uitzending zag waarin 
gezegd werd dat zijn salaris marktconform moest zijn. Als wij een 
goede CEO willen, moeten wij hem veel geld geven, want anders is het 
geen goede CEO. Marktconform? Maar wat met de mensen die er elke 
dag voor zorgen dat bpost draait? Die zorgen uiteindelijk voor de meer-
waarde. Voor die mensen wordt er niet gesproken over marktconformi-
teit. Meer en meer beginnen die te werken als interim, of met een tijde-
lijk contract. Ze krijgen pas later een vast contract, maar ondertussen 
haken veel mensen af. 
 
Dat is toch een tegenstelling, tussen een superhoog loon voor de CEO 
– een loon dat zelfs het vastgelegde plafond overschrijdt – en het loon 
van de gewone werkende mensen die ervoor zorgen dat bpost draait, 
die er elke dag zijn, in weer en wind, om de post rond te brengen. Met 
die mensen wordt ongelooflijk weinig rekening gehouden. 
 
Er is heel veel commotie bij die mensen omdat de CEO 250.000 euro 
krijgt nog voor hij begint. Die mensen zijn daar heel boos over. Ik vraag 
mij trouwens af welke constructie de heer Peeters zal opzetten als 
CEO van bpost. Wordt hij freelancer, zelfstandige of heeft hij al een 
vennootschap opgericht om zijn bonussen in onder te brengen? 
 
De PVDA wil dat bpost opnieuw investeert in het operationele perso-
neel. Die mensen creëren de meerwaarde voor het postbedrijf en in de 
maatschappij. Bpost zal de lonen van het personeel trouwens moeten 
verhogen als het zijn honderden vacatures ingevuld wil zien.  
 
Er is onlangs nog een actie geweest in Wetteren wegens een tekort 
aan personeel. De mensen kunnen bovendien niet rondkomen. Ik heb 
gisteren nog een bericht gekregen van iemand die zei dat ze twee ron-
des moesten samen gooien omdat er niet genoeg mensen zijn. 
Kortom, het is dweilen met de kraan open voor de gewone mensen. 
 
Ik heb hierover enkele vragen, mevrouw de minister. De CEO zal liefst 
52 keer het loon van een postbode verdienen. Hoe kijkt u naar die loon-
kloof? Wat is er voor u aanvaardbaar? 
 
Vooruitfractieleidster Melissa Depraetere zei dat als het loon van de 
CEO verdubbelt, ook de lonen van de werknemers moeten stijgen. 
Gaat u akkoord met die uitspraak en hoe gaat u daar gevolg aan ge-
ven? 
 
Hebt u al gesproken met Chris Peeters over de toekomst van bpost? 
Zo ja, wat is zijn visie op de loonkloof binnen bpost? 
 

On prétend qu'il faut donner un  
salaire conforme au marché si l'on 
veut trouver un bon PDG. Cela 
m'indigne. En effet, la plus-value 
de l'entreprise est créée par les 
personnes qui distribuent le cour-
rier tous les jours, mais pour ces 
personnes on ne parle pas de con-
formité au marché. Au contraire, 
ces facteurs et ces factrices doi-
vent de plus en plus souvent com-
mencer à travailler en tant qu'inté-
rimaires ou avec un contrat tempo-
raire, et ils ou elles démissionnent 
souvent avant d'avoir pu décrocher 
un contrat permanent. 
 
Le PTB demande à bpost de réin-
vestir dans le personnel opération-
nel. Par ailleurs, l'entreprise devra 
augmenter les salaires pour pour-
voir les centaines de postes va-
cants. Cette mesure est indispen-
sable dès lors que le personnel ac-
tuel ne parvient pas à faire tout le 
travail.  
 
Le CEO empochera 52 fois le sa-
laire d'un facteur. Cet écart salarial 
est-il acceptable aux yeux de la mi-
nistre? Quel montage M. Peeters 
mettra-t-il en place comme CEO? 
Sera-t-il free-lance, indépendant 
ou a-t-il déjà créé une société au 
sein de laquelle il pourra héberger 
ses bonus? 
 
La ministre est-elle d'accord avec 
les propos tenus par Mme Deprae-
tere selon lesquels un doublement 
du salaire du CEO doit également 
entraîner une augmentation du sa-
laire des travailleurs? 
 
La ministre a-t-elle déjà évoqué 
l'avenir de bpost avec M. Peeters? 
Que pense-t-il de cet écart sala-
rial?  
 

01.02  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Monsieur le président, j'intervien-

drai de façon assez brève, ma collègue Mme Vindevoghel ayant déjà 
très bien expliqué ce dont il s'agit. 
 
Madame la ministre, le 6 septembre, Mme Hanard, PS, présidente du 
conseil d'administration de bpost, annonçait fièrement la venue d’un 
nouveau CEO. Nous nous sommes immédiatement interrogé à propos 
de son salaire. Nous avions d’ailleurs déjà déposé nos questions avant 
que la presse ne révèle que le salaire de M. Peeters ne serait pas le 
salaire maximum prévu pour les entreprises publiques, de 290 000 eu-
ros, ou la norme du premier ministre; qu’il ne serait même pas le salaire 

01.02  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Het bedrijf bpost heeft een nieuwe 
CEO. We hadden al enkele vragen 
over het loon van die nieuwe CEO 
ingediend voordat er in de pers ver-
scheen dat de heer Peeters 
1,2 miljoen euro per jaar zou ver-
dienen. Dat is meer dan het toege-
stane maximumloon voor CEO's 
van overheidsbedrijven (en 
200.000 euro meer dan wat zijn 
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maximum autorisé dont nous avons parlé, de 650 000 euros par 
an; mais qu’il s'élèverait carrément à 1,2 million d’euros par an – pas 
moins de 200 000 euros en plus que son prédécesseur. 
 
Nous avons ici l’évolution du salaire des différents CEO. On peut voir 
qu’il explose. Or, quand on regarde le salaire des postiers sur les dix 
dernières années, on ne constate aucune augmentation. Au contraire, 
en moyenne, on relève une diminution. Pourquoi? Parce que bpost en-
gage aujourd'hui des contractuels, parce que les contrats sont beau-
coup plus précaires qu’avant.  
 
Dès l’annonce de ce salaire, mon facteur m’a immédiatement envoyé 
un message. Il était indigné. Il m’a communiqué sa fiche de paie. Alors 
qu'il gagne 2 000 euros net par mois, après 20 ans de service, il a ap-
pris que le nouveau CEO de bpost ne gagnerait ni 290 000 euros, ni 
650 000 euros par an, mais bien 1,2 million d’euros par an. C’est scan-
daleux!  
 
Mais ce qui fut encore plus scandaleux, c'était de vous entendre, ma-
dame la ministre, défendre ce salaire à Terzake. Je pensais qu’Ecolo-
Groen était le parti qui défendait la modération salariale. 
 
En outre, nous sommes très étonnés. En effet, le PS, à la tête du con-
seil d'administration de bpost, accepte ce salaire-là. Il y a quelques 
années encore, M. Magnette, à l’époque ministre fédéral des Entre-
prises publiques, disait: "Il n’est pas acceptable qu’au sommet des en-
treprises publiques, on gagne cinq, six, sept fois plus que le premier 
ministre de ce pays." Ça, c'était le PS en paroles! Mais apparemment, 
aujourd'hui, le PS en pratique accepte ce salaire-là. 
 
Madame la ministre, j'en viens à mes questions précises. Quel est le 
salaire exact de M. Peeters? Comment son salaire est-il consti-
tué? Est-il encore question, par exemple, de stock options?  
 
L'ensemble du gouvernement a-t-il donné l'accord pour ce salaire-là, y 
compris les partis dits de gauche tels que le PS et Ecolo? Y aura-t-il 
encore une assemblée générale de bpost? Ce salaire doit-il encore 
être confirmé? Y a-t-il éventuellement encore une chance que ce sa-
laire ne soit pas payé?  
 

voorganger verdiende). Postbodes 
daarentegen verdienen steeds 
minder omdat ze steeds vaker on-
der onzekere contracten werken. 
Dat is schandalig, temeer omdat u 
dat loon verdedigd hebt, net zoals 
de PS, die de raad van bestuur van 
bpost voorzit. Nochtans pleit Groen 
voor loonmatiging en heeft de heer 
Magnette als toenmalig minister 
van Overheidsbedrijven gezegd 
dat het onaanvaardbaar is dat die 
managers zes of zeven keer meer 
verdienen dan de eerste minister! 
 
Wat is het loon van de heer Pee-
ters? Hoe is het samengesteld? 
Heeft de voltallige regering haar 
zegel aan dat loon gehecht? Zal 
bpost nog een algemene vergade-
ring houden om dat loon, dat in 
vraag kan worden gesteld, te be-
vestigen?  
 

01.03  Nathalie Dewulf (VB): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de mi-

nister, de heer Peeters heeft zich al bewezen als een sterke leider bij 
Elia. Hij is vooral bekend door zijn monopolie op de energietransmissie 
van de hoge voltages in België. Bpost is nota bene een speler op de 
competitieve markt voor een heel groot deel van zijn diensten. 
 
Mevrouw de minister, ik heb de hiernavolgende vragen. 
 
Op welke specifieke ervaringen die zijn naar Europese normen hoge 
salaris verantwoorden, kan de heer Peeters zich beroepen om de pro-
blemen specifiek voor bpost op te lossen? 
 
Waren er andere kandidaten die over meer ervaring bij bpost beschik-
ten? Werden die kandidaten gehoord tijdens de selectieprocedure? Op 
welke basis werden zij opzijgeschoven? 
 
Op basis van welke KPI’s en/of te behalen doelstellingen gingen de 
regering en u over tot het verhogen van het salaris van de nieuwe CEO 
van bpost? Wat is de exacte resultaatsverbintenis waaraan de nieuwe 
CEO zich dient te verbinden ter verantwoording van de toch wel erg 

01.03 Nathalie Dewulf (VB): Sur 

quelle expérience M. Peeters peut-
il se fonder pour justifier son salaire 
élevé? D'autres candidats dispo-
saient-ils d'une plus grande expé-
rience chez bpost? Sur la base de 
quels objectifs à atteindre l'aug-
mentation du salaire du nouveau 
CEO a-t-elle été décidée? Le gou-
vernement peut-il procéder au re-
couvrement des sommes concer-
nées si les objectifs ne sont pas at-
teints? Qu'est-ce qu'une rémunéra-
tion conforme au marché, selon la 
ministre?  
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hoge verloning? Kan de regering het geld terugvorderen, indien zou 
blijken – dit is belangrijk – dat de nieuwe CEO dan toch niet over de 
gewenste capaciteiten beschikt om de vastgelegde doelstellingen te 
halen? 
 
Ten slotte, mevrouw de minister, kunt u meer uitleg geven bij wat u 
verstaat onder ‘marktconforme verloning’? Over welke markt gaat het: 
de Belgische, de Europese of de globale markt? 
 

01.04  Jef Van den Bergh (cd&v): Mijnheer de voorzitter, collega’s, 

mevrouw de minister, mijn toon zal enigszins anders zijn. Wij mogen 
immers tevreden zijn dat er een CEO is gevonden en met name een 
CEO die de nodige adelbrieven kan voorleggen en die heeft aange-
toond dat hij een bedrijf van enige omvang op een goede manier kan 
leiden. Hoe we het ook draaien of keren, daar heeft bpost vandaag 
dringend nood aan.  
 
Voor de zomer van 2023 is door verschillende fracties herhaaldelijk de 
vraag gesteld waar de nieuwe CEO bleef en hoe lang wij nog met de 
CEO ad interim moesten blijven werken. Daarbij komen alle problemen 
die er zijn geweest en die nog dagelijks worden beschreven, zelfs van-
daag nog met het verhaal van de heer Muls. Het was dus dringend tijd 
dat opnieuw een sterk leidersfiguur aan de top van bpost kwam. We 
mogen hopen dat die belangrijke taak kan worden ingevuld door de 
heer Peeters. 
 
Wanneer het over remuneratie en verloning gaat, komen emotionaliteit 
en profilering uiteraard altijd snel de kop opsteken. Op dergelijke mo-
menten is het echter belangrijk ook rationeel te blijven en te bekijken 
hoe de postmarkt functioneert en hoe het er in andere landen aan toe-
gaat. Ik neem aan dat dit voldoende is gedaan om de remuneratie te 
kunnen bepalen. 
 
Ik neem ook aan dat het renumeratiecomité binnen de raad van be-
stuur van een bedrijf dat de laatste maanden al zoveel op zijn kop heeft 
gekregen dat ernstig en weloverwogen heeft gedaan en de afweging 
heeft gemaakt dat dit verdedigbaar is. Ik krijg van u graag die bevesti-
ging alsook wat meer informatie over de manier waarop het selectie-
proces is verlopen. 
 
Wat me meer heeft gestoord, is het gebrek aan transparantie. Toen de 
naam van de CEO werd bekendgemaakt, werd er niet onmiddellijk dui-
delijkheid gecreëerd over de renumeratie, terwijl we de voorbije maan-
den niets anders hebben gehoord dan dat bpost transparantie nodig 
heeft, op alle vlakken, over wat er is gebeurd in het verleden, maar 
zeker ook voor de toekomst. Ik herinner me de woorden van de voor-
zitster van de raad van bestuur, die zei dat transparence totale het 
motto moet zijn waarmee bpost aan de slag moet. Als er dan zo’n mist 
wordt gespuid over het loon van de CEO, dan maak ik mij toch wat 
zorgen over dat voornemen. 
 
U hebt verwezen naar de autonomie van bpost en van het renumera-
tiecomité van het overheidsbedrijf, terwijl in het verleden verschillende 
van uw partijgenoten zelf hebben opgeroepen om naar gematigde lo-
nen voor CEO’s te gaan. Ik herinner me dat mevrouw Buyst reageerde 
op een oproep van de voorzitter van de raad van bestuur van Proxi-
mus, toen die pleitte voor een verhoging van het loonplafond voor de 
CEO, en dat in een markt die nog veel concurrentiëler is dan die van 
bpost. Ik herinner mij de oproep van uw partijvoorzitster, mevrouw Naji, 

01.04  Jef Van den Bergh (cd&v): 

Nous sommes heureux que les 
responsables aient pu trouver un 
CEO qui a déjà prouvé qu'il pouvait 
diriger une entreprise d'une cer-
taine taille. Il était urgent que bpost 
puisse disposer d'un tel dirigeant. 
La question de la rémunération en-
traîne souvent des réactions émo-
tionnelles et des prises de position 
tranchées. Il s'indique de faire 
preuve de rationalité. Nous devons 
prendre en considération le fonc-
tionnement du marché postal et la 
situation internationale. Je pars du 
principe que le comité de rémuné-
ration a mûrement réfléchi sa déci-
sion.  
 
C'est principalement le manque de 
transparence qui me heurte, alors 
qu'il a été constamment question 
de transparence à cet égard au 
cours de ces derniers mois. Au 
sein du parti dont la ministre fait 
partie, des voix se sont élevées 
dans le passé en faveur de salaires 
modérés pour les CEO des entre-
prises publiques et l'on a plaidé 
pour le renoncement au secret des 
salaires les plus élevés et pour la 
réduction de l'écart salarial entre 
les salaires les plus élevés et les 
salaires les plus bas. La ministre 
invoque à présent d'autres argu-
ments, notamment dans sa dé-
fense lors de l'émission Terzake. 
Je demande la transparence com-
plète à cet égard.  
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die nota bene op 1 mei aangaf dat het moet gedaan zijn met de ge-
heimhouding van de toplonen en dat het verschil tussen top- en mini-
mumloon kleiner moet worden. Ik herinner mij ook dat collega Van 
Hecke in de vorige legislaturen regelmatig uithaalde naar de hoge sa-
larissen. 
 
U geeft er nu een andere draai aan, ook in uw verdediging ter zake. Ik 
kan daar wel inkomen en begrijp dat bpost een sterk leiderschap nodig 
heeft, met iemand die zijn strepen al heeft verdiend en daar ook be-
paalde eisen tegenoverstelt, maar het zou goed zijn mocht daarrond 
transparence totale worden gecreëerd. Dat is in essentie de vraag die 
ik u wil stellen. 
 

01.05  Melissa Depraetere (Vooruit): Mevrouw de minister, laat er 

geen twijfel over bestaan dat ik ervan overtuigd ben dat de heer Pee-
ters over de nodige competenties beschikt om bpost te leiden. Ik heb 
er ook zeer veel begrip voor dat het voor u bijzonder moeilijk is om 
überhaupt iemand te vinden die de boel daar wil opkuisen. Bpost heeft 
woelige jaren achter de rug, dat is dus geen evidente taak.  
 
We moeten echter eerlijk zijn en toegeven dat de bedragen die daar-
tegenover staan, zeer groot zijn. Het basisjaarloon bedraagt 585.000 
euro, wat al bijzonder veel is. Daarnaast is er de welkomstbonus, die 
doet uitschijnen dat de heer Peeters in ruil voor zijn handtekening on-
der het contract de enorme som van 250.000 euro krijgt. Verder zijn er 
nog een paar andere bonussen, zoals een kortetermijnbonus, een lan-
getermijnbonus, een groepsverzekering ter waarde van 100.000 euro, 
een jaarlijkse forfaitaire onkostenvergoeding van 3.300 euro, een auto 
met chauffeur, een hospitalisatieverzekering en dies meer. Het gaat 
dus om een stevig pakket. 
 
Collega Vindevoghel haalde daarnet al aan dat dit in schril contrast 
staat met de postbodes, waarvan er veel een tweede job moeten doen 
om te kunnen rondkomen. Postbodes hebben echt geen hoog loon. 
Mijn broer is sinds enkele jaren postbode en het startersloon is erg 
laag. Wie langer werkt en overuren maakt, doet dat gratis en vaak ne-
men ze er nog een tweede job bij. Mijn broer werkt als koerier voor 
Pizzahut omdat hij anders niet rondkomt. Dat is de realiteit voor zeer 
veel postbodes. 
 
Net daardoor zijn veel mensen gefrustreerd. Op de website van bpost 
staan vandaag vacatures voor voltijdse jobs met een brutoloon van 
2.146 euro. Dat is helemaal niet veel, dus ik begrijp de frustratie van 
zeer veel mensen. Zij begrijpen zeker dat een topmanager een hoog 
loon verdient, maar het verschil is enorm. 
 
Dat is steeds het opmerkelijke aan die discussies; niet alleen bij bpost 
trouwens, ook ruimer. Laten we eerlijk zijn, zonder postbodes is er 
geen bpost, zonder postbodes worden er geen pakjes geleverd aan 
huis. Wanneer een gewone werknemer zijn eerlijk deel vraagt, een cor-
rect loon voor het werk dat hij levert, wordt de discussie steeds snel 
gesloten. Omgekeerd, wanneer een CEO enorme bedragen opstrijkt, 
wordt er bijna niet meer vreemd opgekeken. Dat is niet alleen bij bpost 
zo. Een tijd geleden hebben we die discussie gevoerd in verband met 
Proximus. CEO’s verdienen steeds meer. Dat debat mag ook eens 
worden gevoerd, maar dat is niet alleen uw bevoegdheid. Ik stel me 
heel veel vragen bij het feit dat die loonkloof steeds groter wordt.  
 
Mevrouw de minister, kunt u hier volledige transparantie geven over 
die verloning? Zijn de bedragen die ik vermeldde juist? 

01.05  Melissa Depraetere 

(Vooruit): Je suis convaincue que 
M. Peeters possède les compé-
tences nécessaires pour diriger 
bpost et je comprends également 
la difficulté de trouver quelqu'un 
pour faire le ménage, mais les 
montants sont très élevés. Cela 
contraste fortement avec la situa-
tion des facteurs, parmi lesquels 
beaucoup doivent exercer un deu-
xième emploi pour joindre les deux 
bouts. C'est précisément la raison 
pour laquelle de nombreuses per-
sonnes sont frustrées. Elles com-
prennent qu'un grand patron mérite 
un salaire élevé, mais la différence 
est énorme. Pourtant, sans les fac-
teurs, bpost n’existerait pas. Lors-
qu'un employé ordinaire demande 
un salaire équitable pour le travail 
qu'il effectue, la discussion est tou-
jours rapidement close. À l'inverse, 
lorsqu'un CEO empoche des som-
mes colossales, on ne s'étonne 
presque plus de rien. Nous avons 
eu la même discussion précédem-
ment à propos de Proximus. L'écart 
salarial ne cesse de se creuser.  
 
La ministre peut-elle se prononcer 
en toute transparence sur la rému-
nération de M. Peeters? À quelles 
conditions est-elle soumise? A-t-on 
pris des engagements quant au sa-
laire des facteurs et des autres em-
ployés de bpost? Qu'en est-il de la 
charge de travail et de la difficulté 
à pourvoir certains postes va-
cants?  
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Welke voorwaarden zijn daaraan gekoppeld? Zijn er überhaupt voor-
waarden aan gekoppeld? Krijgt de heer Peeters die bedragen so-
wieso? We hebben bij de vorige CEO immers gezien dat dit volledig 
verkeerd kan lopen. Gaat het over voorwaarden van commerciële aard 
of zijn er ook voorwaarden gekoppeld aan het personeelsbeleid en de 
dienstverlening aan de klant? Als het loon voor de CEO opnieuw zo 
sterk stijgt, mag er wel wat gebeuren voor die vele postbodes en an-
dere werknemers van bpost. Zijn daarover afspraken gemaakt?  
 
Is er een engagement van de nieuwe CEO ten aanzien van het perso-
neel? Wat zal daar gebeuren? 
 
Ik hoor heel vaak van postbodes dat de werkdruk toeneemt. Hoeveel 
vacatures zijn er bij bpost en hoeveel geraken er moeilijk ingevuld? Dat 
zegt immers ook iets over de loonkloof. 
 

01.06  Josy Arens (Les Engagés): Madame la ministre, comme 

d'autres, je suis très heureux de voir que vous avez trouvé la perle rare 
pour remettre bpost sur la bonne voie.  
 
Toutefois, je suis préoccupé par le salaire qui est prévu pour cette fonc-
tion. Toutes rémunérations confondues (fixe, variables, etc.), le salaire 
du nouveau CEO de bpost dépassera très largement le plafond salarial 
qu'avaient convenu de respecter les partis de la coalition du gouverne-
ment Di Rupo de 2011-2014 pour les dirigeants d'entreprises pu-
bliques cotées en Bourse. En l'occurrence, on parle d'au moins 1,2 mil-
lion d'euros bruts par an. Vous avez approuvé cet accord salarial. 
 
Sans doute allez-vous me répondre que ce seront surtout les rémuné-
rations variables qui feront gonfler le salaire, mais elles dépendront de 
l'atteinte éventuelle des objectifs fixés au CEO. 
 
Madame la ministre, quels sont ces objectifs, notamment sur le plan 
du maintien de l'emploi chez bpost? Cette question me semble fonda-
mentale. Quid aussi des investissements dans notre pays? 
 
Ensuite, cela signifie-t-il que vous abandonniez le principe du plafond 
salarial pour les dirigeants d'entreprises publiques cotées en Bourse? 
Enfin, ce serait faire preuve de transparence que de l'annoncer dès le 
départ et de l'assumer pleinement. En effet, notre impression est qu'à 
nouveau, il se passe quelque chose de peu convenable. Comme par-
lementaires, nous ne pouvons pas l'accepter. C'est pourquoi j'attends 
vos réponses  avec impatience.  
 

01.06  Josy Arens (Les Engagés): 

Het verheugt me dat u de witte raaf 
gevonden hebt die bpost weer op 
de goede weg kan helpen, maar 
zijn loon doet mij toch de wenk-
brauwen fronsen. Alle vergoedin-
gen bij elkaar opgeteld, komt het 
op 1,2 miljoen euro, een bedrag 
dat de loonplafonds voor de CEO's 
van beursgenoteerde overheidsbe-
drijven, die vastgesteld werden 
door de coalitie die tussen 2011 en 
2014 aan de macht was, ruim-
schoots overschrijdt. U hebt de 
loonovereenkomst goedgekeurd. 
U zult waarschijnlijk antwoorden 
dat de variabele vergoedingen, die 
het loon flink doen oplopen, zullen 
afhangen van de mate waarin de 
vastgestelde doelstellingen bereikt 
worden. 
 
Wat zijn die doelstellingen, meer 
bepaald inzake werkgelegenheids-
behoud? Hoe zit het met de inves-
teringen in België? Zult u afstappen 
van het loonplafond voor de CEO's 
van beursgenoteerde overheidsbe-
drijven? Het zou van transparantie 
getuigen als u dat zou aankondi-
gen en er rond voor uit zou komen. 
We kunnen niet aanvaarden dat de 
zaken wederom niet op ordente-
lijke wijze geregeld zouden wor-
den.  
 

01.07  Jean-Marc Delizée (PS): Madame la ministre, si vous le per-

mettez, je vais vous poser ma question de la place où je me trouve, 
bien que ce ne soit pas très confortable, en vue de contribuer à ce 
débat assez politique.  
 
Comme certains collègues, je tiens tout d'abord à indiquer que c'est 
une très bonne chose qu'un nouveau CEO ait été désigné pour diriger 

01.07  Jean-Marc Delizée (PS): 

Het is goed nieuws dat er een CEO 
voor bpost aangesteld is. Het is al 
de vierde die we in deze legislatuur 
uitnodigen! Deze ongeziene situa-
tie toont aan dat het bedrijf niet sta-
biel is, terwijl het geconfronteerd 
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l'entreprise publique bpost. Tout à l'heure, en examinant l'ordre des 
travaux, nous nous sommes rendu compte que c'était le quatrième 
CEO que nous allions inviter sous la même législature! Il s'agit d'une 
situation tout à fait inédite, qui montre bien, malheureusement, l'insta-
bilité présente dans cette entreprise depuis plusieurs années, alors 
même qu'elle est confrontée à beaucoup d'enjeux internes et externes 
ainsi qu'à nombre de difficultés: procédures judiciaires, audits, etc. Il 
importait donc que quelqu'un soit recruté par le conseil d'administra-
tion – en accord, je présume, avec Mme la ministre – qui puisse se 
montrer à la hauteur de ces enjeux et défis.  
 
Évidemment, à l'instar d'autres collègues, je pose également des ques-
tions sur l'enveloppe salariale de ce CEO, mais j'y reviendrai. 
 
La deuxième chose que je voudrais dire, en réponse à Mme Merckx, 
qui n'est pas à un raccourci près, c'est que le Parti socialiste ne dirige 
pas bpost. Je ne pense pas que ce soit la fonction de Paul Magnette, 
le président, ou de n'importe quel autre leader du PS. Mme Hanard a 
d'ailleurs souvent été interrogée à ce sujet, elle est venue ici et a indi-
qué qu'elle n'était pas membre du Parti socialiste. Dès lors, dire que 
c'est le PS qui est à la tête de bpost me paraît être un raccourci qui 
n'est pas correct. 
 
Troisièmement, un peu d'histoire sur la question des salaires. En début 
de législature, en 2020, notre groupe avait déposé une proposition de 
résolution afin d'imposer une modération des rémunérations des diri-
geants des entreprises publiques autonomes, qui étaient reparties à la 
hausse les années précédentes, époque à laquelle le précédent gou-
vernement a affaibli le contrôle et les mécanismes de désignation au 
sein des entreprises cotées en bourse. 
 
Dans la proposition de résolution en question, nous demandions au 
gouvernement de préciser, dans les futurs contrats de gestion et dans 
les prochaines désignations des dirigeants des entreprises publiques, 
que la rémunération des managers dirigeants respecte un écart maxi-
mal par rapport au salaire médian au sein de l'entreprise. Malheureu-
sement, cette résolution a été rejetée par huit voix contre, sept voix 
pour et deux abstentions. 
 
Cela dit, il y a des défis à relever, et les travailleurs de l'entreprise les 
relèvent tous les jours. Tous les jours, nos facteurs se lèvent tôt pour 
distribuer le courrier, toute l'année et par toutes saisons. Tous les jours, 
ils sont aux côtés des citoyens dans les bureaux postaux et dans les 
centres de tri. Nous en avons d'ailleurs visité et avons pu constater 
qu'ils travaillaient tard pour acheminer les colis chez les citoyens. Dès 
lors, il est clair que les résultats de l'entreprise sont le fruit du travail de 
tous, y compris de ces nombreux travailleurs. 
 
Madame la ministre, afin de ne pas faire trop long, je vais vous deman-
der de faire la transparence concernant la composition du salaire du 
nouveau CEO. On lit des choses dans les médias et je pense qu'en 
l'occurrence, l'exercice consiste à nous donner des informations pré-
cises et officielles. 
 
Pouvez-vous détailler le contenu des différentes composantes: base 
fixe, partie variable à court terme, partie variable à long terme, bonus 
à la signature, assurance pension et autres avantages? Comment ces 
avantages ont-ils été déterminés? À la réalisation de quels objectifs 
sont-ils conditionnés? Le total est-il supérieur à celui qui était prévu 
pour l'ancien CEO? Dans l'affirmative, comment le justifiez-vous? 

wordt met grote uitdagingen en 
moeilijkheden. De raad van be-
stuur moest iemand aanstellen die 
is tegen deze taak opgewassen is.  
 
Mevrouw Merckx, bpost wordt niet 
geleid door de PS! Dat is kort door 
de bocht en onjuist. 
 
In 2020 heeft onze fractie voorge-
steld om de lonen van de toplui van 
de autonome overheidsbedrijven te 
matigen. We hebben toen ge-
vraagd om in de toekomstige be-
heerscontracten en bij de benoe-
ming van managers te preciseren 
dat de kloof tussen het loon van de 
toplui en het mediane loon in het 
bedrijf binnen bepaalde perken 
moest blijven. Die resolutie werd 
verworpen.  
 
De resultaten van het bedrijf zijn de 
vrucht van het werk van iedereen, 
met inbegrip van de werknemers, 
die vroeg uit de veren zijn en in 
weer en wind de post bedelen of in 
de postkantoren of de sorteercen-
tra werken. 
 
Mevrouw de minister, u moet trans-
parantie bieden op het stuk van de 
samenstelling van het loon van de 
nieuwe CEO. Waaruit bestaat dat? 
Een vast basisloon, een variabele 
kortetermijnbonus, een variabele 
langetermijnbonus, een tekenbo-
nus, een pensioenverzekering en 
andere voordelen? Hoe werden die 
voordelen bepaald? Welke doel-
stellingen moeten er bereikt wor-
den om die voordelen te krijgen? 
Ligt het totaalbedrag hoger dan bij 
de voormalige CEO? Hoe recht-
vaardigt u dat? 
 
Bovendien moet een verhoging 
van het loon van de directieleden 
gepaard gaan met een loonsverho-
ging voor de werknemers.  
 
Wanneer en hoe zal dit georgani-
seerd worden? Als dat niet ge-
beurt, hoe zal men dat dan verant-
woorden in het licht van het loon 
van de nieuwe CEO?  
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En outre – et je rejoins à cet égard les questions de ma collègue 
Depraetere –, si le CEO de bpost touche des bonus, les travailleurs 
doivent aussi voir leur revenus augmenter car les résultats de l'entre-
prise sont le fruit du travail de tous les travailleurs. Une hausse de la 
rémunération de la direction doit donc s'accompagner d'une hausse de 
la rémunération des travailleurs. 
 
Pouvez-vous nous dire si ce sera le cas? Quand et comment cela peut-
il être organisé? Si ce n'est pas le cas, comment justifier ce fait au 
regard du salaire du nouveau CEO? 
 

01.08  Marianne Verhaert (Open Vld): Mevrouw de minister, bpost 

heeft eindelijk een nieuwe CEO. In deze commissie werd al vaak ge-
zegd dat dit broodnodig was. Hij staat voor een hele uitdaging om bpost 
in rustiger vaarwater te brengen. We hadden het vanmorgen alweer 
uitgebreid over wanpraktijken bij bpost, waaraan dringend paal en perk 
moet worden gesteld. Daarom was het belangrijk dat er werd gekozen 
voor een kandidaat van buiten de onderneming, iemand die niet be-
smet was door mogelijke onregelmatigheden met contracten. 
 
Bpost krijgt met de heer Peeters iemand aan het roer die bijzonder 
competent is en het bedrijf op de komende uitdagende jaren zal voor-
bereiden. Over het loonpakket is al veel gezegd. Ik kijk uit naar de ant-
woorden. Het is misschien minder populair, collega’s, maar kijk naar 
de BEL20: de remuneratie blijkt toch marktconform te zijn. 
 
In het belang van alle werknemers van bpost zijn er andere pertinente 
vragen over de toekomst van bpost. U verklaarde in de media al dat er 
afspraken gemaakt zijn en dat de werkgelegenheid en de werkomstan-
digheden prioritair moeten zijn. Kunt u uitgebreid toelichten welke doel-
stellingen de nieuwe CEO op korte en lange termijn heeft? Het is in het 
belang van iedereen dat u hier uitgebreid op ingaat en dat we bpost 
eindelijk uit dat zeer moeilijke vaarwater halen. 
 

01.08  Marianne Verhaert (Open 

Vld): Le nouveau CEO doit tirer 
bpost de la tourmente et mettre le 
holà aux dérives. Il était important 
de choisir un candidat externe, qui 
n'était pas entaché d'éventuelles ir-
régularités contractuelles. 
 
Si l'enveloppe salariale est moins 
populaire, elle est conforme au 
marché. 
 
La ministre a déjà déclaré que des 
accords avaient été conclus et que 
l'emploi et les conditions de travail 
devaient constituer une priorité. 
 
Quels sont les objectifs à court et à 
long terme du nouveau CEO?  
 

01.09  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, heel 

wat collega’s zijn enkel kritisch over deze beslissing, zo blijkt uit dit de-
bat. Een aantal anderen hebben ook het positieve benadrukt en ik zou 
me bij hen willen aansluiten. De aanstelling van Chris Peeters als CEO 
is veelbelovend voor de toekomst van bpost. Het bedrijf krijgt eindelijk 
een topmanager aan het hoofd, die volgens vriend en vijand zijn sporen 
heeft verdiend. Dat is dus positief en het is een goede zaak dat de hele 
vivaldiregering zijn aanstelling heeft gevalideerd.  
 
Ik las en hoorde echter ook kritische reacties van sommige collega’s 
uit de meerderheid. Het is dan interessant, mevrouw de minister, om 
te weten hoe die beslissing precies tot stand is gekomen. Mevrouw 
Depraetere liet in de krant immers optekenen dat u hebt beslist om het 
loon van de top te verdubbelen. Ik vind dat een zeer straffe uitspraak 
en ik zou u dus ten eerste willen vragen hoe de beslissing tot stand is 
gekomen. Gingen alle regeringspartijen in het kernkabinet akkoord met 
de naam en de verloning van de nieuwe CEO van bpost? Ik zou u ook 
willen vragen om voor het goede begrip in het verloningspakket het 
onderscheid te maken tussen de vaste verloning en de eventuele bo-
nussen. 
 
Mevrouw de minister, wij vinden tegelijk dat we de loonspanning moe-
ten aanpakken. Topmanagers hebben immers een toploon, maar zon-
der toppersoneel kan bpost niet overleven. Het zijn namelijk de post-
bodes die onze pakjes en brieven bezorgen in een steeds  

01.09  Wouter De Vriendt (Ecolo-

Groen): La désignation de Chris 
Peeters comme CEO est promet-
teuse pour l'avenir de bpost. 
 
Toutefois, j'entends également des 
réactions critiques de certains 
membres de la majorité. 
 
Tous les partis de la majorité ont-ils 
marqué leur accord, au sein du ca-
binet restreint, sur le nom du nou-
veau CEO de bpost et sa rémuné-
ration, composée d'une partie fixe 
et de bonus éventuels?  
 
Il faut réduire l'écart salarial. Ce 
sont les facteurs qui distribuent nos 
colis et nos lettres, dans un envi-
ronnement de plus en plus concur-
rentiel et dans des conditions phy-
siquement difficiles. Leur rémuné-
ration doit être améliorée. 
 
Cependant, l'écart salarial doit 
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concurrentiëlere omgeving en in fysiek moeilijke omstandigheden. De 
verloning moet dus beter. Een beperkte loonspanning is echter ook no-
dig in de privésector, niet enkel in de publieke sector. Als men immers 
toch sterke managers wil aantrekken in de publieke sector, zit men an-
ders met een structureel nadeel. De loonspanning enkel toepassen in 
de publieke sector is dus geen goed idee. We willen het debat over de 
loonspanning in de privésector dus ook voeren. 
 
Ook hier, mevrouw de minister, wordt u met de vinger gewezen. Vol-
gens sommigen is het immers aan u om de loonspanning te hervor-
men. Vandaar mijn eenvoudige vraag of de voogdijminister, u dus, over 
de verloning van het bpostpersoneel beslist? Is dat misschien gewoon 
een beeld dat sommigen graag willen ophangen om andere redenen? 
Dat is dan immers een vorm van vervuiling van het debat dat we hier 
vandaag proberen te voeren. 
 
Mijn laatste vraag, aansluitend bij een aantal collega’s, is waarom 
bpost niet transparant heeft gecommuniceerd over de aanstelling en 
over de verloning. Dat illustreert ook het werk dat binnen bpost nog 
moet gebeuren. 
 
We hopen dat de nieuwe CEO voor de broodnodige omslag kan zor-
gen. 
 

aussi être limité dans le secteur 
privé. Nous souhaitons que ce dé-
bat soit également mené. 
 
Selon certains, il appartient à la mi-
nistre de réformer l'écart salarial. 
 
La ministre de tutelle décide-t-elle 
de la rémunération du personnel 
de bpost? Pourquoi la société 
bpost n'a-t-elle pas communiqué 
elle-même de manière transpa-
rente sur la désignation et la rému-
nération de son nouveau CEO? 
Nous espérons que celui-ci sera en 
mesure d'opérer le changement de 
cap indispensable.  
 

De voorzitter: Mevrouw de minister, we zijn benieuwd naar uw antwoorden. 
 

01.10 Minister Petra De Sutter: Mijnheer de voorzitter, ik hoop dat u mij traditiegetrouw voldoende tijd kunt 

geven om in deze zeer belangrijke kwestie op de talrijke vragen te antwoorden, waarvan vele ook terecht 
worden gesteld. 
 
De voorzitter: Mevrouw de minister, natuurlijk. Neem de tijd. We zijn vragende partij. 
 

01.11 Minister Petra De Sutter: Mijnheer de voorzitter, ik begin met de 

vaststelling dat bpost al enige tijd in woelige wateren vaart. Dat is een 
understatement gelet op alles wat we de laatste tijd hebben meege-
maakt.  
 
Ik ben ervan overtuigd dat de aanstelling van een CEO zoals de heer 
Chris Peeters een hoopvol momentum creëert. Het kan een turning 
point zijn voor bpost en ik ga ervan uit dat dit ook daadwerkelijk het 
geval zal zijn. Het bedrijf heeft dus gekozen voor een CEO die zijn spo-
ren meer dan verdiend heeft. Het is iemand die het gewend is om te 
werken met een sterke overheidsaandeelhouder. Elia is immers voor 
49 % een publiek bedrijf. Dat is niet zo’n groot verschil met bpost.  
 
De heer Chris Peeters is het ook gewend om in een uitdagende context 
te werken. De energiesector is immers een van de sectoren die ons de 
laatste jaren toch ook wat kopzorgen hebben bezorgd. Bovendien is hij 
als manager van het jaar door iedereen – vriend en vijand – gewaar-
deerd. Het is dus mijn overtuiging en die van de regering dat hij de 
CEO is die het bedrijf opnieuw op de rails kan, moet en zal zetten.  
 
Die doelstelling moeten we allemaal delen. Alle aanwezigen in dit Par-
lement willen een modern, gezond, duurzaam, integer postbedrijf – ik 
wik mijn woorden – met een kwaliteitsvolle dienstverlening, het alge-
meen belang dat wordt gediend en ook een positief sociaal klimaat, 
uiteraard in een concurrentiële omgeving. 
 
Sommigen vinden dat bpost geen bedrijf is om in handen van de over-
heid te laten en willen het volledig privatiseren. Daarmee zouden veel 

01.11  Petra De Sutter, ministre: 

Dire que bpost traverse une pé-
riode difficile depuis quelque temps 
est un euphémisme. Je pense que 
la nomination de M. Chris Peeters 
au poste de CEO pourrait marquer 
un tournant positif. Il a l'habitude de 
travailler avec un grand actionnaire 
public et de relever des défis. Élu 
manager de l'année, il est très ap-
précié. Je suis convaincue qu'il 
pourra remettre bpost sur de bons 
rails. Or c’est un objectif qui devrait 
tous nous fédérer. Tous les 
membres de cette commission 
souhaitent une entreprise postale 
moderne, saine, durable, intègre – 
je pèse mes mots – offrant un ser-
vice de qualité dans l'intérêt géné-
ral, dans un climat social positif, et 
évidemment dans un environne-
ment concurrentiel. Certains sou-
haitent privatiser bpost, d'autres 
veulent conserver une entreprise la 
plus publique possible et peut-être 
même la nationaliser.  
 
Quel que soit le scénario privilégié, 
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problemen worden opgelost. Mevrouw Verhaert, ik zie u glimlachen. 
Anderen, zoals mevrouw Vindevoghel, willen bpost daarentegen zo 
dicht mogelijk bij de overheid houden en misschien zelfs opnieuw na-
tionaliseren.  
 
In welk van beide scenario’s men ook gelooft, ik denk dat wij het eens 
zijn dat het altijd belangrijk is dat bpost een gezond bedrijf wordt. Alle 
discussies kunnen nadien wel worden gevoerd. Dat zal niet in deze 
legislatuur worden beslecht, maar bpost heeft een gezonde toekomst 
nodig.  
 
De eerste reacties – u zult zich dat herinneren – op de komst van Chris 
Peeters waren, zowel buiten als binnen het bedrijf, absoluut positief. 
Hij zal, samen met de raad van bestuur, bpost weer op de kaart zetten 
op een positieve wijze. Ik wil dat positivisme even vasthouden, omdat 
ik ervan overtuigd ben dat een gezond bedrijf ook tot betere werkom-
standigheden voor alle medewerkers leidt. Ik sta erop dat te herhalen: 
een gezond bedrijf dat het goed doet, moet ook leiden tot betere werk-
omstandigheden voor alle medewerkers – daarmee geef ik al een dui-
delijke boodschap – en moet dus ook iedereen laten delen in het suc-
ces.  
 
Het gaat vandaag echter vooral over het loonpakket van de nieuwe 
CEO. Ik begin met te zeggen dat bpost een autonoom overheidsbedrijf 
is en dat betekent dat ook daarover door het bedrijf zelf wordt beslist. 
Er wordt onderhandeld met kandidaten en loonpakketten worden aan 
hen voorgelegd. Sommigen onder u denken dat ik alle touwtjes in han-
den heb en dat ik met de heer Peeters heb onderhandeld over zijn 
loonpakket, maar dat is verkeerd. Uiteraard heb ik dat niet gedaan. Dat 
is mijn taak niet. Het is ook bij wet bepaald dat ik dat niet mag doen.  
 
Misschien herinnert u zich een aantal andere geschiedenissen uit het 
recente verleden waarin bpost bepaalde operationele beslissingen had 
genomen en waarover u mij hebt ondervraagd, zowel in de commissie 
als in de plenaire vergadering. Toen heb ik dezelfde opmerking moeten 
maken. Ik heb geen tussenkomstmogelijkheid bij operationele beslis-
singen. Ik ben geen bestuurder van bpost, ik ben geen lid van het di-
rectiecomité van bpost. Blijkbaar moet ik dat altijd herhalen, want men 
wil het precies niet goed begrijpen. Men moet de verantwoordelijken 
daarvoor zoeken bij de wetswijzigingen die hiertoe hebben geleid.  
 
Over het loonbeleid van de CEO en hoe daarover juist wordt onder-
handeld, heb ik dus geen beslissingsbevoegdheid. Over het loonbeleid 
van de postbode, mevrouw Vindevoghel, mevrouw Depraetere, heb ik 
absoluut geen zeggenschap. Dat is een exclusieve bevoegdheid van 
de raad van bestuur. 
 
Dat is echter geen excuus. Ik heb in Terzake toegelicht wat op tafel 
lag. Als u zegt dat ik dat heb verdedigd, dan hebt u niet goed geluisterd. 
Ik heb het aanvaard. Ik heb het begrepen en de voltallige regering heeft 
dat gevolgd, met alle meerderheidspartijen hier aanwezig. 
 
Als u mijn mening vraagt over de loonspanning tussen de hoogste en 
de laagste lonen binnen het bedrijf, zal ik hier klaar en duidelijk zeggen 
dat we die onder de loep moeten nemen. Ik vraag ook aan de raad van 
bestuur om dat te doen. Ik kan geen KB nemen of geen wet wijzigen 
om dat te beslissen, maar ik kan wel absoluut vragen en met aandrang 
verzoeken aan de raad van bestuur om zich daarover te buigen in het 
licht van de discussie die we hier vandaag hebben en die al een paar 
weken bezig is.  

nous voulons tous que bpost  
devienne une entreprise saine et 
qui pourra rester saine à l’avenir. 
La discussion ne sera plus tran-
chée au cours de la présente légi-
slature, mais les réactions posi-
tives à l'annonce de la désignation 
du nouveau CEO nous permettent 
d’espérer que bpost pourra être as-
sainie à court terme, ce qui sera 
garant de meilleures conditions de 
travail pour l'ensemble des collabo-
rateurs. Le succès éventuel de 
cette réforme de bpost devra profi-
ter à chacun. 
 
Aujourd'hui, il est principalement 
question du package salarial du 
CEO et, en tant qu'entreprise pu-
blique autonome, c'est à l'entre-
prise qu'est revenue la décision en 
la matière. La loi m'interdit de m’im-
miscer dans cette question. Je ne 
peux pas intervenir dans les déci-
sions opérationnelles. En effet, je 
ne suis pas administratrice, ni 
membre du comité de direction. Il 
semble que je doive le répéter 
constamment. De même, je ne 
peux pas m’immiscer dans la ques-
tion des salaires des facteurs et 
des factrices. Je n'ai pas défendu 
la proposition formulée, je l'ai ac-
ceptée, conjointement avec les 
autres membres du gouvernement.  
 
Je pense que la tension salariale 
entre les salaires les plus élevés et 
les plus bas de l'entreprise devrait 
être examinée. Je ne peux qu'ex-
horter le conseil d'administration à 
le faire.  
 
bpost a présenté au gouvernement 
un nom et un package salarial pour 
le candidat que le comité de rému-
nération doit proposer au conseil 
d'administration. Le gouvernement 
a accepté cette proposition.  
 
Bien entendu, je me suis entrete-
nue avec le CEO, et il m'a surprise 
positivement. J'ai été impression-
née par sa préparation très minu-
tieuse. Je suis convaincue que 
bpost peut renouer avec le succès. 
M. Peeters entrera en fonction d’ici 
la fin de l'année.  
 



 19/09/2023 CRIV 55 COM 1168 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

12 

 
Hoe is het gegaan? Bpost is naar de regering gekomen met een naam 
en een loonpakket voor de kandidaat dat het remuneratiecomité aan 
de raad van bestuur moet voorstellen. Zij hebben die kandidaat gese-
lecteerd na een lange procedure waarin er heel veel gesprekken zijn 
gevoerd met potentiële kandidaten. Alle regeringspartijen hebben hun 
akkoord gegeven over de naam en het loonpakket van die kandidaat. 
De regering beslist immers collegiaal. 
 
Ik heb natuurlijk met de CEO gesproken. De manier waarop hij met mij 
het gesprek heeft gevoerd over de visie die hij heeft op de uitdagingen 
van het bedrijf, binnen het bedrijf en in de markt waarin het bedrijf moet 
opereren – de snelheid, de diepgang en de studie die hij daar al aan 
gewijd heeft – heeft mij absoluut positief verrast. Ik zal geen verdere 
details geven, maar ik was onder de indruk van dat eerste gesprek. Ik 
ben er daardoor ook van overtuigd dat bpost opnieuw het succes kan 
evenaren van vroeger en dat daardoor ook alle medewerkers in het 
bedrijf daarvan zullen kunnen genieten. De heer Peeters zal aan de 
slag gaan tegen het einde van het jaar. 
 
J'en viens au paquet salarial. Cette rémunération est devenue un sujet 
de controverse ces dernières semaines. Ce que je peux vous dire, c'est 
que c'est bpost qui a mené les négociations et pas moi, ni le gouver-
nement.  
 
On parle ici d'un plafond salarial. Il s'agit d'un gentlemen's agreement, 
conclu en 2013, qui n'a pas été ancré dans la réglementation, donc 
sans force de loi. Il n'a pas été appliqué par les gouvernements précé-
dents. Ce plafond salarial ne vient pas d'être transpercé, il l'a déjà été 
par le passé, avant le 1er octobre 2020.  
 
De plus, la situation de 2013 n'est pas comparable à celle d'aujourd'hui. 
Il y a l'inflation, mais aussi le fonctionnement interne de bpost qui est 
différent, avec tous les problèmes que nous connaissons. L'entreprise 
a vu le marché du courrier imploser, et celui des colis exploser. Je rap-
pelle que bpost est une entreprise cotée en bourse, et très compétitive. 
L'audit a révélé toute une série d'atteintes à l'intégrité. Les enquêtes 
en cours vont déterminer si une collusion et d'autres infractions ont été 
commises.  
 
Si vous pensez qu'il doit être très facile de trouver un CEO dans ce 
contexte, quelqu'un qui veut relever le défi de prendre la tête d'une 
entreprise pareille, qui est prêt à quitter son environnement de travail 
pour ce faire, vous rêvez. L'entreprise a longtemps cherché une solu-
tion et a proposé une négociation avec un certain paquet de rémuné-
ration adapté au profil demandé. C'est au conseil d'administration d'ap-
précier si les efforts demandés sont en adéquation avec la rémunéra-
tion.  
 
Je suis d'accord avec vous quand vous dites que bpost aurait pu agir 
de manière plus transparente, dès le premier jour. Certains sont d'avis 
que j'aurais dû communiquer le paquet de rémunération qui a été né-
gocié par bpost avec M. Peeters. Je trouve qu'il s'agit de la responsa-
bilité de bpost. Cela leur a pris trois jours pour le faire, et je le leur ai 
demandé chaque jour, comme si les chiffres n'allaient pas être rendus 
publics un jour ou l'autre.  
 
Telle est ma réponse. J'ai compris que vous alliez inviter les respon-
sables de bpost dans les semaines ou mois à venir; je suppose que 
vous pourrez leur poser les mêmes questions.  

De onderhandelingen over de be-
zoldiging werden door bpost zelf 
gevoerd. Het salarisplafond is een 
gentlemen's agreement dat in 2013 
ondertekend werd. Het heeft geen 
kracht van wet en werd door de vo-
rige regeringen niet toegepast. 
 
Het salarisplafond werd al over-
schreden. Sinds 2013 is er de infla-
tie geweest en is de interne wer-
king van bpost veranderd. De brie-
venmarkt is ingestort en de pakjes-
markt is geëxplodeerd.  
 
De audit heeft een reeks integri-
teitsschendingen aan het licht ge-
bracht. Het onderzoek loopt nog. In 
die context is het zeer complex om 
een CEO te vinden. De overeenge-
komen bezoldiging zal door de 
raad van bestuur geëvalueerd 
moeten worden. 
 
Het is mijn taak niet het loonpakket 
bekend te maken. Dat is de taak 
van bpost.  
 
U zult de directieleden van bpost 
kunnen ondervragen wanneer ze 
naar deze commissie komen. Het 
zou niet correct, niet wettelijk en 
zelfs niet wenselijk geweest zijn dat 
ik over dat loon zou communice-
ren. Ik heb van meet af aan gepleit 
voor transparantie en bpost heeft 
daar na drie dagen voor gezorgd.  
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Donc non, je ne devais pas communiquer sur ce paquet salarial. Cela 
n'aurait été ni correct, ni légal, ni même souhaitable puisque cela ne 
relève pas du tout de mes compétences. 
 
Dès le début, j'ai insisté auprès de bpost pour que la transparence soit 
faite et elle le fut après trois jours. 
 
Ik ga nu even meer in detail door het pakket zelf. U hebt daarover veel 
vragen gesteld. Het vaste deel van de verloning bedraagt 585.000 
euro. Dat vaste deel ligt, rekening houdend met de inflatie, onder het 
loonplafond van 2013. Ik heb daarnet dat loonplafond in perspectief 
geplaatst.  
 
Daarnaast is er een kortetermijnbonus, die maximaal 293.000 euro kan 
bedragen, dus de helft. Het gaat over een maximum, vermits alle doel-
stellingen daarvoor moeten bereikt worden. Verder is er een langeter-
mijnbonus van maximaal hetzelfde bedrag.  
 
Het vaste gedeelte en het variabele gedeelte zijn dus even groot en 
van dat variabele gedeelte is de helft op lange termijn. Als alle doel-
stellingen worden behaald, gaat de CEO zo over dat zogenaamde pla-
fond. We hebben niet zomaar een take the money and run georgani-
seerd. Ik kom terug op wat er nodig zal zijn voor dat variabele gedeelte.  
 
Een van de vragen ging over het statuut. Het is hetzelfde statuut als 
dat van de vorige CEO, namelijk zelfstandige.  
 
De CEO – en hiermee kom ik tot de voorwaarden voor het variabele 
gedeelte van het pakket – moet bewijzen dat het bedrijf terug op de 
rails kan komen. De voorwaarden voor de kortetermijnbonus zijn ge-
linkt aan de financiële prestaties van het bedrijf, de performantie, de 
klantentevredenheid en ook – dat wil ik toch even benadrukken – de 
tevredenheid van de werknemers. De sociale dialoog zit dus in het pak-
ket, in de kortetermijnbonus ingebouwd.  
 
Voor de langetermijnbonus gaat het opnieuw over een aantal perfor-
mance-indicatoren, maar ook over goed bestuur, waarin compliance 
en integriteit centraal staan. U begrijpt waarom wij dat hebben toege-
voegd. Het gaat om good governance en de ESG-doelstellingen. Ook 
duurzaamheid zit hierin vervat. Het is vandaag evident dat ook CO2-
reductie een doelstelling is die de remuneratie van een CEO bepaalt. 
 
De CEO kan de langetermijnbonus pas claimen na drie jaar, geen dag 
vroeger. Als hij minder dan drie jaar blijft, krijgt hij dat stuk niet. Er is 
dus een voorwaardelijkheid ingebouwd. En hij kan die pas volledig clai-
men als alle doelstellingen maximaal zijn behaald. 
 
Het klopt dat Chris Peeters ook eenmalig een tekenbonus krijgt. Dat is 
een compensatie voor het verlies omdat hij vertrekt bij Elia. U kunt 
daarover praten zolang u wilt. Dat is het pakket waarover onderhandeld 
werd, maar zomaar zeggen dat het loon van de CEO verdubbeld wordt, 
is te kort door de bocht. Het variabele gedeelte, dat de helft van het 
totale pakket uitmaakt, zal zeer voorwaardelijk zijn. 
 
Ik hoop natuurlijk oprecht dat hij alle doelstellingen haalt. Dat zou na-
melijk betekenen dat het bedrijf erop vooruitgaat, dat het beter wordt, 
dat het zijn maatschappelijke dienstverlening kan leveren zoals ver-
wacht wordt, maar ook dat de werknemers er beter van worden. Dat 
betekent – oprecht, dat wil ik toch beklemtonen – dat het voor mij en 

La partie fixe de sa rémunération 
est de 585 000 euros. Cette partie 
fixe est inférieure au plafond sala-
rial de 2013. Il y a en outre un bo-
nus à court terme, d'un montant 
maximum de 293 000 euros. Il 
s'agit d'un maximum, car pour cela 
tous les objectifs doivent être at-
teints. Il y a par ailleurs un bonus à 
long terme d'un montant maximum 
identique. Si tous les objectifs sont 
atteints, la rémunération dépas-
sera le plafond, mais nous n'avons 
pas organisé un système permet-
tant simplement de "prendre l'ar-
gent puis la tangente". 
 
Le nouveau CEO a le même statut 
que le précédent, celui d'indépen-
dant. Les conditions d'obtention du 
bonus à court terme sont liées aux 
résultats financiers de bpost, au 
degré de performance, à la satis-
faction des clients et à celle des tra-
vailleurs. Le dialogue social est 
donc intégré dans le package. Pour 
le bonus à long terme, il s'agit de 
certains indicateurs de perfor-
mance, mais aussi de la bonne 
gouvernance, dans laquelle une 
place centrale est accordée à la 
compliance et à l'intégrité. Il s'agit 
de la bonne gouvernance et des 
objectifs SGE, ce qui comprend 
également la durabilité. Le CEO ne 
peut revendiquer le bonus à long 
terme qu'après trois ans et s'il a at-
teint tous les objectifs.  
 
Chris Peeters touchera également 
une prime unique à la signature, en 
compensation de la perte due à 
son départ d'Elia. 
 
Il est donc inexact de dire que le 
salaire du CEO est purement et 
simplement multiplié par deux, dès 
lors que la moitié de son package 
salarial est assorti de nombreuses 
conditions. J'espère bien entendu 
qu'il atteindra tous les objectifs, car 
cela représenterait une avancée 
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ook voor de hele regering belangrijk is dat alle medewerkers,  
postbodes en ook de andere medewerkers op de werkvloer, moeten 
kunnen genieten van een beter werkend bpost. Ik heb er vertrouwen in 
dat dit de keuze zal zijn die het bedrijf zal maken. 
 
Daarnaast staat er iets nieuws in het contract: de clawback. Ik meen 
dat de heer Van den Bergh daarnaar gevraagd heeft. U hebt dat goed 
opgemerkt, mijnheer Van den Bergh. Ik had daarover vroeger al ge-
sproken. In mei, nog voor de naam van de heer Peeters bekend was, 
had ik al gezegd dat ik een clawbackclausule in het contract wou zien. 
Die clausule is een terugvorderingsclausule. Dat betekent dat een CEO 
onder bepaalde omstandigheden, als hij echt in de fout gaat en aan de 
deur wordt gezet, zijn variabele vergoeding moet terugbetalen. Dat is 
niet niets. Daarvoor is een termijn vastgelegd. Ik heb begrepen dat men 
de bonussen tot vijf jaar kan terugeisen. Ik vind dat dat een heel be-
langrijke clausule is. Als alles goed gaat, ook op het vlak van goed 
bestuur, zal die situatie zich niet voordoen. Als we evenwel opnieuw 
meemaken wat we met de vorige CEO hebben meegemaakt, dan zal 
het wel degelijk grote gevolgen hebben. Ik heb die vraag in mei al ge-
steld. Ik ben tevreden dat de raad van bestuur op die vraag is inge-
gaan. 
 
Mevrouw Depraetere, in antwoord op uw vragen over het personeels-
beleid moet ik u opnieuw zeggen dat het uittekenen van het perso-
neelsbeleid een exclusieve bevoegdheid van het bedrijf zelf is. Ik heb 
op dat beleid niet de impact die ik bijvoorbeeld wel heb op het perso-
neelsbeleid van de federale overheid. Er is een groot verschil. Ik pro-
beer dat al drie jaar uit te leggen. 
 
Ik ben als minister van Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven niet 
bevoegd voor het personeelsbeleid van de autonome overheidsbedrij-
ven, ook niet als voogdijminister. Dat is geen nieuwe of persoonlijke 
keuze. Ik zal hier geen uitspraken doen zoals "ik wou dat ik die be-
voegdheid wel had." Het is gewoon niet zo. Dat is gewoon het be-
staande wettelijke kader. Ik zal dat blijven herhalen. 
 
Bpost zegt me uiteraard zeer terecht dat men, net zoals in andere ver-
gelijkbare bedrijven, de arbeidsmarktkrapte voelt en dat men echt zorgt 
voor de medewerkers, zowel in het aanwervings- en omscholingsbe-
leid als in het retentiebeleid. We hebben daarover al veel gediscussi-
eerd, mevrouw Vindevoghel. U zegt dat u andere geluiden hoort. Laten 
we daarover discussiëren. Dat gaat mij immers ook ter harte. 
 
Als er spanning is op de arbeidsmarkt en een tijdelijk gebrek aan per-
soneel, dan zal bpost verplicht zijn – en dat doen het bedrijf ook – om 
initiatieven uit te werken, zowel gericht op de tijdelijke versterking en 
het oplossen van problemen als op de structurele werving. 
 
Bij bpost zegt men mij iedere keer – ik geloof dat ook – dat het belang-
rijk is dat mensen aan boord blijven en dat ze begeleid worden bij hun 
start. Er zijn heel wat procedures en richtlijnen opgezet om dat doel te 
bereiken. Men zegt me ook dat de retentiegraad, het aantal mensen 
dat bij het bedrijf blijft, voldoet aan het ESG-doel dat ze zich stellen. Ik 
ben bereid om daarover te discussiëren als u zegt dat dit niet zo is, 
maar dat is wat bpost mij laat weten. 
 
Collega’s, ik vraag u daarom om in alle redelijkheid naar het hele 
plaatje te kijken. We hebben een topmanager gevonden die van de 
regering het vertrouwen krijgt om bpost terug op de rails te krijgen. Er 
was een salariskloof tussen de Eliagroep en het voormalige bpost-

pour l'entreprise, son rôle social et 
ses travailleurs. Pour moi et pour 
l'ensemble du gouvernement, il est 
essentiel que tous les travailleurs 
de bpost tirent profit du meilleur 
fonctionnement de l'entreprise pos-
tale. 
 
Le contrat avec M. Peeters com-
porte, en outre, un élément nou-
veau: la clause dite de clawback ou 
récupération. Dans certaines cir-
constances, s'il est réellement en 
faute et qu'il est limogé, M. Peeters 
devra rembourser la partie variable 
de sa rémunération, le cas échéant 
jusqu'à cinq ans après le verse-
ment des bonus.  
 
En tant que ministre de tutelle, je 
ne suis pas responsable de la poli-
tique du personnel des entreprises 
publiques autonomes telles que 
bpost. Je ne peux donc pas avoir la 
même incidence sur cette politique 
que sur la politique du personnel 
de l’autorité fédérale. 
 
L'entreprise postale ressent évi-
demment la pénurie de main-
d’œuvre sur le marché du travail et 
mène une politique de recrute-
ment, de reconversion et de main-
tien à l’emploi du personnel. Si 
bpost ne trouve pas suffisamment 
de personnel, l'entreprise prendra 
des initiatives pour garder des tra-
vailleurs. Selon l'entreprise, le taux 
de rétention – le nombre de per-
sonnes qui restent dans l'entre-
prise – atteint l'objectif ESG fixé. 
Mme Vindevoghel affirme en-
tendre d'autres sons de cloche à ce 
sujet. Discutons-en ensemble. 
 
bpost a dû relever un défi bien spé-
cifique: trouver le talent idoine pour 
la remettre sur de bons rails. Elle a 
fini par trouver un nouveau patron, 
mais il a fallu combler l'écart sala-
rial avec l'ancien. Le conseil d'ad-
ministration a estimé qu'une propo-
sition équilibrée avait été déposée 
sur la table et le gouvernement 
s’est rallié à ce jugement. Il faut es-
pérer que bpost puisse commencer 
à se redresser après une période 
difficile. En effet, les collaborateurs 
et les clients méritent une bpost 
stable qui sache concilier emploi et 
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CEO-pakket. 
 
De uitdaging voor bpost was om een verantwoorde oplossing uit te 
werken en om het juiste talent te vinden dat in staat is om de ambiti-
euze en dringende uitdagingen van bpost aan te gaan. De raad van 
bestuur heeft geoordeeld dat hier een evenwichtig voorstel op tafel 
werd gelegd. Wij zijn dat met de regering gevolgd. 
 
Bpost heeft een moeilijke periode achter de rug. Ik hoop echt dat we 
met deze nieuwe CEO een nieuwe stap richting herstel kunnen zetten. 
Dat is belangrijk voor bpost als bedrijf, maar ook voor de medewerkers 
en voor de klanten. Zij verdienen een stabiel bedrijf, dat tewerkstelling 
met een kwalitatieve dienstverlening kan combineren. 
 
Ten slotte wil ik u melden dat ik aan de slag ga met het probleem van 
de hoge loonspanning in onze autonome, beursgenoteerde overheids-
bedrijven. Mijnheer De Vriendt, mijn bevoegdheid is helaas beperkt tot 
dat domein. U merkte correct op dat we ook naar de privésector moe-
ten kijken. Ik denk hierbij ten eerste aan een gestandaardiseerde ma-
nier van werken. Ik heb verschillende cijfers gehoord. Mevrouw Vinde-
voghel, ik heb in Terzake inderdaad niet op die vraag geantwoord, want 
elk antwoord zou een verkeerd antwoord geweest zijn. Ik heb verschil-
lende cijfers zien circuleren in visuals en betogen van collega’s, maar 
men moet naar het mediaanloon kijken. Ik verwijs daarvoor ook naar 
de resolutie van de PS. 
 

service de qualité à la clientèle.  
 
Enfin, je souhaite remédier à la 
forte pression sur les salaires qui 
sévit dans nos entreprises pu-
bliques autonomes cotées en 
Bourse. M. De Vriendt fait remar-
quer à juste titre que nous devons 
également nous tourner vers le 
secteur privé mais je ne suis pas 
compétente en la matière. 
 
Différents chiffres ont été évoqués 
mais, en fin de compte, nous de-
vons nous baser sur le salaire mé-
dian.  
 

Je vais reprendre cette question et en discuter avec bpost et Proximus. 
La première chose qu'on peut leur demander, c'est qu'ils nous donnent 
les chiffres, qu'il y ait une transparence pour qu'on puisse monitorer et 
organiser le débat sur base de chiffres corrects, avant d'aller plus loin 
ou pas. 
 

Ik zal de kwestie met bpost en 
Proximus bespreken. Voor we 
eventueel verdere stappen zetten, 
kunnen we vragen dat ze hun cij-
fers op tafel leggen, zodat die het 
voorwerp kunnen uitmaken van 
monitoring en debat.  
 

Dat betekent dat ik absoluut van plan ben – u zal mij hieraan herinne-
ren – om nog terug te komen op die kwestie in deze commissie. 
 

 

De voorzitter: Mevrouw de minister, ik dank u voor uw uitgebreide antwoord.  De leden krijgen nu het woord. 
 

01.12  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ten 

eerste merk ik dat heel wat leden veel kritiek hebben op de loonspan-
ning tussen de top en de gewone werknemers. Het is goed dat daarop 
wordt gewezen. De regering kan er nu echter nog iets aan doen. Op 
de aandeelhoudersvergadering moet er nog worden gestemd over het 
loon van de CEO. U kunt nog beslissen dat dit niet doorgaat, dat het 
loon van de CEO wordt gehalveerd en dat de rest wordt gebruikt voor 
de werknemers. 
 
Ten tweede heb ik last met de hypocrisie rond de lonen. Het is immers 
de vivaldiregering die de loonblokkering oplegt aan de gewone wer-
kende mens. Ik hoor van de werknemers bij bpost dat zij niets meer 
mogen vragen. Zij mogen misschien een premietje vragen, maar de 
lonen kunnen gewoon niet opgetrokken worden. Er is immers een loon-
blokkering, die jullie allemaal hebben goedgekeurd. Die loonblokkering 
is er. Dat begrijp ik niet. De lonen zijn veel te laag bij bpost. De loon-
spanning tussen de laagste en de hoogste lonen is veel te groot. Ik heb 
een vakbondsman aan de lijn gehad, die mij heeft verteld dat, voordat 
bpost een autonoom overheidsbedrijf werd, de loonspanning een fac-
tor zeven bedroeg. Nu is het maal 52. De mensen zien en voelen in de 
feiten dat de rijken alsmaar rijker worden en de kleintjes alsmaar armer. 

01.12  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Il est positif que de nom-
breux députés critiquent la tension 
salariale entre les salaires de la di-
rection et ceux des simples travail-
leurs. Le gouvernement peut inter-
venir dans ce dossier. L'assemblée 
des actionnaires doit encore se 
prononcer sur le salaire du CEO. 
Réduisez son salaire de moitié et 
distribuez ce montant aux travail-
leurs. Le blocage salarial que la 
coalition Vivaldi impose aux travail-
leurs ordinaires est incompréhen-
sible. Les salaires en vigueur au 
sein de bpost sont beaucoup trop 
bas. Avant que bpost ne devienne 
une entreprise postale autonome, 
la tension salariale entre les sa-
laires les plus élevés et les plus bas 
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Met de cijfers die wij hebben gegeven, hebben wij dat ook aangetoond. 
De lonen van de gewone werknemers bij bpost zijn verlaagd. De lonen 
van de werknemers zijn niet verbeterd in 2023. Daar moeten we ons 
tegen verzetten. 
 
Ten derde bestaan alle dingen uit drie. Ik wil dus nog meegeven dat er 
heel veel bezorgdheid is bij de vakbonden over de inhoud van de op-
dracht van de heer Peeters. Hij komt van McKinsey. De werknemers 
zijn bezorgd dat hij met zijn McKinseyverleden de opdracht zal krijgen 
om bepaalde zaken naar de privésector over te hevelen. Dat is ook een 
vraag. Wat is zijn opdracht? Wat moet hij precies doen, bijvoorbeeld in 
de hele discussie over de krantenbedeling? Zal zijn opdracht gevolgen 
hebben voor de tewerkstelling bij de werknemers? Over die vragen is 
er heel veel bezorgdheid bij het personeel. 
 
Er is vooral heel veel woede omdat de CEO zo’n hoog loon krijgt terwijl 
de werknemers niet eens rondkomen met hun superlage lonen. Dat is 
de realiteit. Een postman komt niet rond met zijn loon en moet er een 
tweede job bijnemen. 
 

était de sept. Aujourd'hui, cette ten-
sion est égale à 52. 
 
Les syndicats s'inquiètent du con-
tenu de la mission de M. Peeters, 
qui vient de chez McKinsey. Se 
verra-t-il attribuer la mission de 
transférer certaines tâches, 
comme la distribution de journaux, 
vers le secteur privé? Quelles con-
séquences sa mission aura-t-elle 
pour l'emploi? Des facteurs doivent 
décrocher un deuxième emploi 
pour joindre les deux bouts. Entre-
temps, le CEO perçoit un salaire 
démesuré. Une telle inégalité sus-
cite la colère.  
 

01.13  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Merci, madame la ministre.  

 
Je trouve qu'il y a beaucoup de contradictions dans votre explication. 
Décidez-vous ou non? D'un côté vous dites que vous n'avez rien à dire, 
malgré que nous ayons 51 % des actions dans bpost. D'un autre côté, 
vous dites que, bien que vous n'ayez rien à dire, tout le gouvernement 
a donné son accord. Donc, vous avez quand même quelque chose à 
dire. Vous dites n'avoir rien à dire, mais vous dites en même temps 
avoir fait en sorte qu'il y ait une clause de clawback. Donc, c'est que 
vous avez quand même quelque chose à dire. Je trouve que votre dis-
cours est assez contradictoire. 
 
Mais ce que nous avons surtout appris, c'est que tout le gouvernement 
a donné son accord. Certains font les étonnés à ce sujet, ou amènent 
comme argument que Mme Audrey Hanard n'est pas du tout du PS. 
Elle a été désignée par ce parti mais n'en fait pas du tout partie. Non, 
tout le gouvernement a donné son accord parce que ce pauvre homme 
subissait un écart salarial. Il perdait quand même 250 000 euros par 
rapport à son ancien poste! Tout le monde a pleuré pour lui et son écart 
salarial, et on a sorti les euros. Si on pouvait avoir la même compassion 
pour les facteurs, on parlerait autrement. 
 
Nous sommes très méfiants quant au rôle de M. Peeters chez bpost. 
Vous avez tous donné votre accord pour la libéralisation du marché de 
la poste. On sait que c'est une grande menace. Vous dites que vous 
avez eu une première discussion avec lui et que vous avez été très 
rassurée, mais que vous ne donnerez pas plus de détails. Je suis sûre 
que ma collègue Vindevoghel va encore vous questionner sur ces dé-
tails, car ce sont ces détails-là qui nous intéressent. Nous voulons sa-
voir ce que cette personne va faire, quels vont être les salaires et les 
contrats de travail des gens de bpost. Nous n'avons pas seulement 
besoin d'un grand manager chez bpost. Nous avons surtout besoin de 
respect pour ces facteurs qui, tous les jours, délivrent le courrier et les 
paquets à tout le monde.  
 
Nous devons écouter ces gens-là. De quoi la population a-t-elle be-
soin? Nous n'avons pas seulement besoin de quelque chose de con-
currentiel sur le marché. Nous avons un service public à rendre à la 
population. C'est à cela que vous devez veiller, et le PTB y veillera. Et 
ce n'est pas forcément avec un salaire de 1,2 million que cela sera fait, 

01.13  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Uw toelichting bevat tegenstrijdig-
heden. Hebt u in dit dossier een be-
slissingsbevoegdheid of niet? Aan 
de ene kant beweert u dat u niets 
in de pap te brokken hebt, terwijl de 
Staat 51 % van de aandelen van 
bpost in handen heeft, maar aan de 
andere kant stelt u dat de regering 
groen licht gegeven heeft en dat u 
een clawbackclausule aan het con-
tract hebt laten toevoegen. Sommi-
gen doen alsof ze verbaasd zijn, 
maar nu vernemen we dat de rege-
ring ermee ingestemd heeft dat het 
verschil met het loon van de 
heer Peeters in zijn vorige functie 
als CEO gecompenseerd wordt. 
Als u zich even toeschietelijk had 
getoond ten aanzien van de post-
bodes, zou het plaatje er anders 
uitzien! 
 
We zijn zeer wantrouwig met be-
trekking tot de rol van de heer Pee-
ters. U hebt allen met de liberalise-
ring van de postmarkt ingestemd, 
terwijl die net een bedreiging 
vormt. U zegt dat u na uw eerste 
gesprek gerustgesteld bent, maar 
dat u geen nadere details zult ver-
strekken. We willen inzage van de 
lonen en de arbeidscontracten van 
het bpost-personeel. We hebben 
niet alleen behoefte aan een uitste-
kende manager, maar ook aan res-
pect voor de postbodes. De  
bevolking heeft geen behoefte aan 
een concurrentiële markt, maar 
aan een overheidsdienst. U moet 
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mais plutôt avec les gens de la poste, ensemble. 
 

daarover waken en de PVDA zal 
dat doen. Een loon van  
1,2 miljoen euro is geen garantie 
dat men die dienstverlening zal 
kunnen bieden. Men heeft daar-
voor het bpost-personeel nodig!  
 

01.14  Nathalie Dewulf (VB): Mevrouw de minister, ik ben het met u 

eens dat het hoopgevend is om vast te stellen dat een oprecht persoon 
zoals de heer Chris Peeters tot CEO van bpost is benoemd. Hij kan 
hopelijk positieve veranderingen teweegbrengen en bpost in de juiste 
richting sturen, wat alleen maar ten goede kan komen aan het bedrijf 
en al zijn werknemers. Er is immers dringend stabiliteit nodig gezien 
de voortdurende rotatie van CEO’s. 
 
Ik heb evenwel bedenkingen bij de langetermijnbonus. Is dat beleid 
ingevoerd om iemand zoals de heer Chris Peeters binnen te halen? Is 
het mogelijk dat de bonusregeling wordt geïntroduceerd om tegemoet 
te komen aan bepaalde verwachtingen? Is het niet van groot belang 
dat dergelijke beloningen worden toegekend op basis van objectieve 
doelstellingen en gaat het niet om een strategische zet teneinde een 
bepaalde persoon aan te trekken?  
 
Hoewel ik daarover al verschillende schriftelijke vragen heb ingediend, 
weet ik nooit hoeveel een postbode verdient. PVDA weet dat wel. Kan 
het loon misschien eens worden herbekeken als de postbodes inder-
daad te weinig verdienen?  
 
Het loonplafond onder de supervisie van de toenmalige minister Labille 
lijkt niet het gewenste resultaat te hebben opgeleverd, maar heeft ne-
gatieve gevolgen, zoals het vertrek van de toenmalige CEO Johnny 
Thijs. Toen ging het immers ook niet goed met bpost. Mevrouw Vinde-
voghel en mevrouw Merckx, u bent voor het loonplafond. Als u heel 
eerlijk bent en diep in uw hart kijkt, dan weet u dat, mocht dat opnieuw 
worden ingevoerd, bpost gewoonweg achteruitgaat. Dat is al verschil-
lende keren bewezen. Onder de heer Johnny Thijs ging het veel beter 
met bpost. 
 
Opmerkelijk is dat weer iemand met een achtergrond van McKinsey 
benoemd is, wat de indruk wekt van een voortdurende voorkeur voor 
mensen van hetzelfde clubje. Dat roept vragen op over diversiteit en 
eerlijke selectieprocedures voor topfuncties binnen bpost.  
 
Het is uitermate belangrijk om de belangen van de postbodes te be-
schermen en te erkennen. Die medewerkers spelen een grote rol in de 
dagelijkse werking van bpost en verdienen respect en waardering voor 
hun toewijding en harde werk. Het is ook belangrijk dat de beslissingen 
die worden genomen binnen bpost – Georoute, besparingen – niet al-
leen gericht zijn op het bedrijfsresultaat, maar ook rekening houden 
met de werkomstandigheden en het welzijn van de postbodes. Daarom 
is het belangrijk dat de nieuwe CEO aandacht heeft voor de behoeften 
van de postbodes. Misschien kunnen we hem daarover vragen stellen 
als hij naar de commissie komt. 
 
Mevrouw de minister, ik wil eindigen met een citaat: "Een goed even-
wicht is de sleutel tot het succes." 
 

01.14  Nathalie Dewulf (VB): 

Nous espérons que la nomination 
de M. Chris Peeters à la fonction 
de CEO de bpost entraînera des 
changements positifs ainsi qu'une 
certaine stabilité chez bpost. Le bo-
nus à long terme est-il destiné à at-
tirer certaines personnes ou ces 
gratifications doivent-elles être ac-
cordées sur la base de buts objec-
tifs à atteindre? Le PTB est favo-
rable à un plafonnement du salaire, 
alors même que cette mesure a 
précisément entraîné précédem-
ment le départ de M. Johnny Thijs. 
Nous assistons une nouvelle fois à 
la nomination d'une personne 
ayant travaillé chez McKinsey et 
cette réalité appelle des questions 
quant aux procédures de sélection 
pour des fonctions dirigeantes. 
 
Le nouveau CEO devra également 
se pencher sur le bien-être et sur 
les conditions de travail des fac-
teurs. Ceux-ci méritent que leur dur 
labeur soit apprécié à sa juste va-
leur.  
 

01.15  Melissa Depraetere (Vooruit): Als ik goed heb opgelet, me-

vrouw de minister, hebt u nog niet geantwoord op mijn vraag over het 
aantal openstaande vacatures en over hoelang de postbodes aan 

01.15  Melissa Depraetere 

(Vooruit): Je n'ai pas obtenu de ré-
ponse à ma question concernant le 



 19/09/2023 CRIV 55 COM 1168 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

18 

boord blijven. Dat is misschien eerder voer voor een schriftelijke vraag, 
maar het interesseert me wel oprecht omdat het iets zegt over bpost. 
Misschien zijn de cijfers beter dan wat de postbodes ons vertellen. Dat 
de werkdruk stijgt, is wel de realiteit, kijk maar naar het aantal pakketjes 
dat elke dag wordt geleverd, ook op zondag. Dat weegt voor vele men-
sen zwaar, los van het lage loon. 
 
Ten tweede zal het u niet verbazen dat ik geïnteresseerd ben in de 
voorwaarden die u hebt genoemd. Ik vind het goed dat er een aantal 
voorwaarden zijn toegevoegd, want dat was in het verleden niet altijd 
het geval. Dat is misschien ook de reden waarom u nu die problemen 
moet oplossen. U hebt immers gezegd dat het gekoppeld is aan de 
tevredenheid van klanten en werknemers. Het zou mij wel interesseren 
om in detail te weten hoe dat dan wordt gemeten. Ik weet niet of er nog 
een moment komt waarop we daarover meer te weten kunnen komen. 
Misschien kan dat als de CEO te gast is in de commissie. Dat is name-
lijk makkelijk gezegd, maar er moet wel een concreet plan achter schui-
len dat meer inhoudt dan die woorden. 
 
U zei ook een aantal keer dat u niet bevoegd bent; ik respecteer dat. U 
kunt echter als minister ook wat druk zetten en het topic hoog op de 
agenda houden. Veel mensen hebben hier gezegd dat het voor vele 
postbodes moeilijker wordt om hun job uit te oefenen. Het is daaren-
boven sowieso geen gemakkelijke job, want het gaat om fysiek zwaar 
werk. De werkdruk en de lage verloning komen er dan nog eens bij. U 
kunt bpost daarvoor volgens mij aan de oren trekken. Wat mij ook ver-
baast, is dat u verschillende keren hebt laten uitschijnen dat bpost niet 
altijd even transparant is over dat soort zaken. Het is dus belangrijk dat 
u mee de druk opvoert om te zorgen dat er voor de postbodes en an-
dere werknemers van bpost verbetering komt. 
 

nombre d'emplois vacants. Quoi 
qu'il en soit, l'augmentation de la 
charge de travail est une réalité. Il 
suffit de voir le nombre de colis li-
vrés chaque jour pour s'en con-
vaincre. Il est également positif que 
des conditions liées à la satisfac-
tion des clients et des travailleurs 
aient été ajoutées. J'aimerais sa-
voir comment cette satisfaction est 
mesurée. J'obtiendrai peut-être 
une réponse lorsque le CEO sera 
invité à s'exprimer en commission. 
La ministre n'est effectivement pas 
compétente mais elle peut en re-
vanche peser dans le débat pour 
que l'on remédie à la charge de tra-
vail élevée et à la rémunération in-
suffisante. Je suis également éton-
née qu'elle ait laissé entendre à 
plusieurs reprises que bpost n'était 
pas toujours transparente à cet 
égard.  
 

01.16  Josy Arens (Les Engagés): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour votre réponse. 
 
Si j'ai bien compris, la partie fixe de ce salaire est de 585 000 euros et 
ensuite de 292 000 euros si les objectifs à court terme sont atteints 
pour l'entièreté de la période couverte depuis le premier jour de l'enga-
gement, j'imagine, et non pas seulement à partir du moment où les 
objectifs sont atteints. Il en va de même pour les 292 000 euros con-
cernant les objectifs à long terme. 
 
Je vous ai bien écoutée mais j'ai sans doute raté une chose ou l'autre. 
En effet, j'aurais souhaité connaître les objectifs à atteindre par bpost 
notamment en matière de maintien de l'emploi et d'investissement 
dans notre pays. Il me semble que vous n'en avez pas parlé. C'est 
fondamental à mes yeux car face à des rémunérations telles que celles 
dont nous parlons, les objectifs doivent être atteints. Tant les travail-
leurs que notre pays doivent être bénéficiaires de l'action menée par le 
nouveau CEO de bpost. 
 

01.16  Josy Arens (Les Engagés): 

Het vaste deel van die verloning 
bedraagt 585.000 euro en nog 
eens 292.000 euro als de korteter-
mijndoelstellingen bereikt worden 
voor de gehele periode vanaf de 
eerste dag van de overeenkomst, 
en niet vanaf het moment dat de 
doelstellingen bereikt zijn. Idem 
voor de 292.000 euro met betrek-
king tot de langetermijndoelstellin-
gen. 
 
Welke doelstellingen moet bpost 
halen, meer bepaald inzake werk-
gelegenheidsbehoud en investe-
ringen? Zowel de werknemers als 
ons land moeten gebaat zijn bij het 
werk van de nieuwe CEO.  
 

01.17  Jean-Marc Delizée (PS): Madame la ministre, je vous remercie 

pour vos réponses.  
 
Les rémunérations des top managers des entreprises publiques et en 
particulier celles cotées en bourse reviennent régulièrement dans l'ac-
tualité et évoluent avec le temps par cycle en fonction du contexte  
politique.  
 

01.17  Jean-Marc Delizée (PS): 

De verloning van de topmanagers 
van de overheidsbedrijven – met 
name de beursgenoteerde over-
heidsbedrijven – evolueert in func-
tie van de politieke context. 
 
In 2013 werd de beslissing geno-
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En décembre 2013, une décision avait été prise, sur proposition du mi-
nistre Jean-Pascal Labille, de plafonner le salaire des administrateurs 
délégués de Belgacom et de bpost à 500 000 euros bruts avec une 
rémunération variable plafonnée à 150 000 euros. Cela avait amené 
les deux CEO à exprimer leur insatisfaction, après quoi M. Thys avait 
d'ailleurs quitté l'entreprise.  
 
Sous le gouvernement MR-N-VA, la loi du 16 décembre 2015 a été vo-
tée, loi que nous avons fortement combattue à cause du profond détri-
cotage des outils de contrôle des entreprises publiques par le gouver-
nement: la nomination du commissaire du gouvernement ainsi que la 
compétence du ministre de tutelle pour annuler une décision du conseil 
d'administration et beaucoup d'autres choses ont été supprimées. 
Après cette loi de décembre 2015, les salaires des CEO d'entreprises 
cotées en bourse sont repartis à la hausse.  
 
Par ailleurs, il est étonnant qu'un bonus à la signature ait été décidé 
pour 250 000 euros et qu'il ait été accordé. C'est énorme au regard des 
rémunérations fixes des entreprises publiques non cotées en bourse. 
 
Pour ce qui nous concerne, nous restons favorables à un plafonnement 
dans la loi comme ce fut le cas en 2013. Nous n'étions alors pas par-
venus à obtenir cette décision, aucune majorité ne s'étant dégagée à 
ce sujet. Il faudra revenir sur cette question. De plus, nous appuyons 
l'idée que si des bonus sont octroyés aux top managers, les salaires 
des travailleurs doivent être revus à la hausse pour leur contribution 
quotidienne aux résultats de l'entreprise. 
 

men om het loon van de gedele-
geerde bestuurders van Belgacom 
en bpost te beperken tot maximaal 
500.000 euro bruto, met een varia-
bele vergoeding van maximaal 
50.000 euro. De twee CEO's had-
den hun ongenoegen daarover ge-
uit, waarna de heer Thijs opstapte. 
 
Onder de MR-N-VA-regering werd 
de wet van december 2015 goed-
gekeurd; een wet waar wij ons fel 
tegen verzet hebben vanwege de 
verregaande ontmanteling van de 
instrumenten voor de controle op 
de overheidsbedrijven door de re-
gering. 
 
Na die wet zijn de lonen van de 
CEO's van beursgenoteerde be-
drijven weer gestegen. Het is ver-
bazend dat er een sign-onbonus 
van 250.000 euro toegekend werd. 
Dat is een enorm bedrag in verge-
lijking met de vaste vergoedingen 
in de niet-beursgenoteerde over-
heidsbedrijven.  
 
Wij blijven voorstander van een 
wettelijk verankerde plafonnering. 
Wij staan ook achter het voorstel 
om de toekenning van bonussen 
aan de topmanagers te koppelen 
aan een loonsverhoging voor de 
werknemers.  
 

01.18  Marianne Verhaert (Open Vld): Mevrouw de minister, dank 

voor uw uitgebreide verduidelijkende antwoord. Het is in ieders belang, 
zowel de consumenten als de werknemers van bpost, dat het bedrijf 
gezond is. U hebt gezegd dat bpost een moeilijke periode achter de 
rug heeft. Het is misschien wat snel om te concluderen dat die periode 
al afgesloten is. Ik hoop dat in de volgende hoorzitting met de voorzit-
ster een aantal zaken uitgeklaard kan worden. De CEO kan dan hope-
lijk met een schone lei starten. De Open Vld-fractie heeft alle vertrou-
wen in de heer Peeters. Ik ben zeer benieuwd naar zijn toelichting in 
de commissie en ik kijk uit naar de doelstellingen die op korte en lange 
termijn aan dat loon en die vergoedingen worden gekoppeld.  
 

01.18  Marianne Verhaert (Open 

Vld): Il est dans l'intérêt de tous que 
bpost soit une entreprise saine. On 
ne sait pas clairement si tous les 
problèmes de bpost font désormais 
partie du passé. J'espère que ce 
point pourra être clarifié lors d'une 
prochaine audition. Le groupe 
Open Vld a toute confiance en 
M. Peeters.  
 

01.19  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, dank 

voor uw uitgebreide antwoord op alle vragen. Het is logisch dat die 
vragen over dat verloningspakket worden gesteld. Het gaat immers 
over veel geld, daar moeten we niet flauw over doen. Het is hierbij be-
langrijk te vermelden dat het voor een zeer groot deel voorwaardelijke 
bonussen betreft. Die hangen af van de bedrijfsresultaten, maar ook 
van goed bestuur, duurzaamheid, participatie, tevredenheid van het 
personeel en dies meer. Die zaken moeten nog geoperationaliseerd 
worden en verduidelijkt aan het Parlement. Het feit dat dat die bonus-
sen niet alleen afhangen van de puur financiële bedrijfsresultaten is 
positief. 
 

01.19  Wouter De Vriendt (Ecolo-

Groen): Il est logique que les rému-
nérations élevées soulèvent des 
questions. Toutefois, il s'agit en 
grande partie de bonus condition-
nels. Les conditions doivent encore 
être clarifiées au Parlement. En 
tout état de cause, il est positif que 
les bonus ne dépendent pas seule-
ment des résultats de l'entreprise, 
mais aussi d'une gestion efficace et 
durable, par exemple.  
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Wij blijven ook kijken naar wat men hiervoor in ruil krijgt, namelijk een 
steengoede manager die perfect naar een multinational in het buiten-
land had kunnen gaan, maar die ervoor heeft gekozen in België te  
blijven om bpost uit het slop te halen. Ook dat gegeven moet men in 
de weegschaal leggen als we bpost zo belangrijk vinden. Ik wil som-
mige collega’s van de meerderheid die de voorbije dagen en nu heb-
ben uitgehaald, vragen fair te zijn en te erkennen dat zij dit mee hebben 
beslist. Neem dus uw verantwoordelijkheid voor die beslissing. Minister 
Petra De Sutter heeft de verloning van de CEO van bpost niet alleen 
goedgekeurd, zij deed dat samen met Frank Vandenbroucke. 
 
Hetzelfde geldt voor de verloning van het bpostpersoneel. De raad van 
bestuur van bpost is daarvoor bevoegd en niet de minister zelf. De ver-
loning van postbodes moet absoluut beter, conform hun dagelijkse in-
spanningen. 
 
Collega’s, zoals u ongetwijfeld weet, heeft de Belgische Staat veel ver-
tegenwoordigers in de raad van bestuur. Zij kunnen de kwestie van de 
verloning altijd op tafel leggen en als ik het debat in deze commissie 
hoor, dan ga ik ervan uit dat dit in de komende weken massaal zal 
gebeuren. 
 

 
En contrepartie, nous avons désor-
mais un patron formidable qui a 
choisi de rester en Belgique pour 
sortir bpost de l’ornière. Tous les 
membres de la majorité ont contri-
bué à cette décision et doivent en 
assumer la responsabilité. L'en-
semble du gouvernement a ap-
prouvé la rémunération du nou-
veau PDG.  
 
Le conseil d’administration décide 
de la rémunération du personnel. 
Les représentants des autorités 
publiques qui font partie du CA 
peuvent mettre cette question sur 
la table.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Patrick Prévot à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "Le rachat de Route Mobile par Proximus" (55038333C) 

02 Vraag van Patrick Prévot aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 

Telecommunicatie en Post) over "De overname van Route Mobile door Proximus" (55038333C) 
 

02.01  Patrick Prévot (PS): Monsieur le président, madame la mi-

nistre, depuis juillet, le groupe Proximus est entrée au capital de l'en-
treprise indienne Route Mobile, spécialisée dans les réseaux de com-
munication basés sur le Cloud. À la fin de l'opération, on annonce que 
le groupe devrait détenir près de 56 % de la société cotée à la Bourse 
de Mumbai. 
 
Après le rachat de l'américain Telesign en 2017 via la filiale BICS, le 
groupe Proximus s'étend à l'étranger et Guillaume Boutin, le CEO, es-
time qu'environ 60 % de la croissance du groupe proviendra d'ici 2025 
de ses grandes filiales à l'international qui permettent chaque fois de 
créer des économies d'échelles substantielles. 
 
Madame la ministre, le rachat de Route Mobile devrait permettre l'ex-
ploitation des avancées récentes en IA générative dans le domaine de 
l'engagement client ainsi qu'un renforcement des compétences déjà 
substantielles de Telesign via son expertise TruSense: à moyen et long 
terme, comment la clientèle de Proximus et l'État belge pourront-ils 
profiter de ces expertises? 
Par ailleurs, pourriez-vous nous donner votre retour quant à la plainte 
de l'activiste Maximal Schrems auprès de l'APD concernant des pro-
blèmes de confidentialité dans le cadre de transfert de données entre 
BICS et Telesign? 
Enfin, comment le groupe Proximus peut-il s'assurer d'un respect du 
RGPD européen dans le cadre de sa croissance internationale? Je 
vous remercie pour vos réponses. 
 

02.01  Patrick Prévot (PS): Sinds 

juli heeft Proximus een meerder-
heidsbelang in het Indiase bedrijf 
Route Mobile, dat gespecialiseerd 
is in cloudgebaseerde communica-
tienetwerken. De groep zou nu 
bijna 56 % van de op de beurs van 
Mumbai genoteerde onderneming 
in handen hebben.  
 
Na de overname van Telesign in 
2017 gaat Guillaume Boutin, de 
CEO van Proximus, ervan uit dat 
60 % van de groei van de groep te-
gen 2025 gegenereerd zal worden 
door de internationale dochteron-
dernemingen.  
 
De overname van Route Mobile 
zou het mogelijk moeten maken 
om waarde te capteren uit de revo-
luties van generatieve AI op het ge-
bied van customer engagement en 
tot een versterking van de capaci-
teiten van Telesign moeten leiden 
via de Trusense-skills. Hoe zullen 
de klanten van Proximus en de Bel-
gische Staat voordeel kunnen trek-
ken uit die expertise? 
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Welke informatie hebt u ontvangen 
in verband met de klacht die de ac-
tivist Max Schrems ingediend heeft 
bij de GBA met betrekking tot pri-
vacyproblemen in het kader van de 
gegevensoverdracht tussen BICS 
en Telesign? Hoe kan Proximus 
zich ervan vergewissen dat de Eu-
ropese AVG in acht genomen 
wordt in het kader van de internati-
onale groei van het bedrijf?  
 

02.02  Petra De Sutter, ministre: Monsieur Prévot, je vous remercie 

de vos questions sur le rachat de Route Mobile par Proximus. 
 
Vous m'avez tout d'abord demandé ce que ce rachat pouvait signifier 
pour l'entreprise, ses clients et l'État belge. Grâce à ce rachat, Proxi-
mus acquiert la technologie et les connaissances nécessaires à l'ac-
célération du développement de l'identification numérique. Ce faisant, 
Proximus pourra offrir à ses clients belges un accès à une meilleure 
technologie dans le domaine de la cybersécurité et y renforcer son rôle 
à l'échelle mondiale.   
 
Votre deuxième question portait sur la plainte de l'activiste Max 
Schrems auprès de l'Autorité de protection des données (APD). Le 
groupe Proximus m'informe que ni lui, ni BICS, ni Telesign n'ont reçu, 
à ce jour, d'avis de l'APD. Ces entreprises ont enquêté en interne sur 
les allégations et m'informent qu'elles disposent d'arguments objectifs 
pour récuser la plainte sur le fond. Il ne m'appartient pas, en tant que 
ministre, de faire d'autres déclarations à ce sujet.   
 
Enfin, il est essentiel que toutes les règles – y compris le RGPD – 
soient strictement respectées par Proximus. C'est pourquoi le groupe 
a développé plusieurs procédures. Par exemple, des équipes spéciali-
sées dans la protection des données ont été constituées pour veiller 
au respect des diverses règles internationales – souvent complexes – 
qui s'appliquent. 
 

02.02 Minister Petra De Sutter: 

Door de overname van Route Mo-
bile verwerft Proximus de technolo-
gie van en kennis met betrekking 
tot digitale identificatie, waardoor 
het zijn Belgische klanten meer cy-
berveiligheid kan bieden en zijn 
wereldwijde positie zal versterken. 
 
Proximus laat weten dat noch het 
bedrijf zelf noch BICS noch Tele-
sign enige kennisgeving van de 
GBA kreeg met betrekking tot de 
klacht van privacyactivist Max 
Schrems. De drie bedrijven hebben 
de beweringen van Schrems intern 
onderzocht en beschikken over ob-
jectieve argumenten om de klacht 
inhoudelijk te verwerpen. Ten 
slotte moet Proximus alle regels 
naleven, ook de AVG. Het bedrijf 
heeft verschillende procedures ont-
wikkeld, waaronder teams die ge-
specialiseerd zijn op het gebied 
van gegevensbescherming.  
 

02.03  Patrick Prévot (PS): Madame la ministre, je vous remercie de 

vos réponses.  
 
Tout d'abord, j'entends que ce rachat favorise une meilleure connais-
sance technologique. Cela me semble une bonne chose.  
 
Quant à la plainte de l'activiste Max Schrems, j'ai compris qu'aucun 
avis n'avait été envoyé par l'APD mais, en tout cas, que des arguments 
objectifs pourraient récuser les accusations. 
 
Enfin, vous me dites que Proximus tient à nous rassurer, puisque le 
groupe aurait enclenché plusieurs procédures. Sur le point précis du 
respect du RGPD, il faudrait évidemment rester particulièrement atten-
tif. J'espère que ces procédures suffiront à en garantir le respect plein 
et entier. 
 

02.03  Patrick Prévot (PS): Ik ben 

blij met de overname van Route 
Mobile, waardoor Proximus meer 
technologische kennis in huis 
haalt. Ik begrijp dat de betrokken 
bedrijven de argumenten van pri-
vacyactivist Max Schrems kunnen 
weerleggen. Ten slotte wil Proxi-
mus ons geruststellen dat het de 
AVG naleeft dankzij verschillende 
procedures die het ingevoerd 
heeft. Ik hoop dat die zullen vol-
staan.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Patrick Prévot à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "La fuite de clientèle de Proximus" (55038334C) 

03 Vraag van Patrick Prévot aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 
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Telecommunicatie en Post) over "Het klantenverlies bij Proximus" (55038334C) 
 

03.01  Patrick Prévot (PS): Madame la ministre, entre le 1er janvier et 

le 30 juin, le groupe Proximus a perdu 15 000 clients de la télévision 
digitale. Cette fuite devient régulière et semble difficile à colmater de-
puis avril 2022. 
 
Il est probable que cette tendance ne soit pas propre à Proximus. Mais 
pour l'heure, une analyse comparative est difficile. Chez les concur-
rents, soit les chiffres sont noyés dans la clientèle du câble, soit l'obli-
gation de publier ses résultats financiers est très récente – c'est le cas 
pour Voo. 
 
Deux hypothèses sont avancées pour expliquer ce phénomène. 
D'abord, les hausses régulières des prix. Il y en a eu une première le 
1er janvier et une deuxième le 31 juillet. Ensuite, le cord-cutting, c'est-
à-dire la coupure du cordon de la télévision digitale au profit des ser-
vices de streaming légaux ou illégaux, du type IPTV. 
 
Madame la ministre, comment le groupe Proximus analyse-t-il cette 
tendance à la baisse qui risque de s'aggraver, malheureusement pour 
eux? Existe-t-il un risque de hausses tarifaires supplémentaires pour 
colmater cette fuite de clientèle? Ce serait évidemment une très mau-
vaise nouvelle pour les consommateurs. 
 
En matière de prospectives, quelles sont les prévisions budgétaires et 
financières du groupe? 
 
Face aux coupures du cordon de la télévision digitale, Proximus envi-
sage-t-il une stratégie pour rendre la télévision digitale plus attractive 
ou se résigne-t-on à une fin annoncée de la télévision digitale? Par 
ailleurs, en tant que ministre des Télécommunications, pourriez-vous 
nous faire le point sur la lutte contre l'IPTV?  
 

03.01  Patrick Prévot (PS): Tus-

sen 1 januari en 30 juni verloor 
Proximus 15.000 klanten met een 
abonnement voor digitale tv. Sinds 
april 2022 lijkt die gestage afname 
van het klantenbestand moeilijk te 
keren. Wellicht is er sprake van 
een algemene trend, maar een ver-
gelijking met de concurrenten is 
moeilijk, omdat de cijfers overlap-
pen met die van de kabel-tv-klan-
ten of omdat de operator in kwestie 
pas onlangs verplicht werd om zijn 
financiële resultaten te publiceren. 
De opeenvolgende prijsstijgingen 
en de overstap naar legale of ille-
gale streamingdiensten van het 
type IPTV kunnen dat fenomeen 
verklaren. 
 
Welke analyse maakt Proximus 
van deze trend? Dreigen de tarie-
ven opgetrokken te worden om de 
effecten van de afkalving van het 
klantenbestand te compenseren? 
Wat zijn de budgettaire en financi-
ele vooruitzichten van de groep? 
Zit er bij Proximus een strategie in 
de pijplijn om digitale tv aantrekke-
lijker te maken? Hoe staat het met 
de strijd tegen IPTV?  
 

03.02  Petra De Sutter, ministre: Monsieur Prévot, merci pour cette 

question extrêmement importante, comme vous le comprenez, sur le 
domaine des télécommunications et des opérateurs ainsi que sur l'inci-
dence de la tendance à la baisse de la télévision numérique sur les 
résultats de Proximus. 
 
Il s'agit d'un phénomène appelé "cord-cutting", c'est-à-dire la résiliation 
des abonnements à la télévision numérique, qui touche aujourd'hui 
tous les opérateurs offrant la télévision numérique, tant en Belgique 
qu'à l'étranger. Ce phénomène s'accentue progressivement et exerce, 
dès lors, une pression de plus en plus forte sur la télévision numérique 
traditionnelle. Même si le prix de l'abonnement peut certainement jouer 
un rôle, cette tendance est principalement due aux nouvelles habitudes 
de consommation d'un public essentiellement plus jeune, ainsi qu'à la 
forte augmentation des services de streaming au cours des dernières 
années. Cette tendance est également confirmée par le digimètre 
d'Imec. 
 
Je voudrais souligner que la fixation des prix des produits Proximus 
relève de sa compétence en tant qu'entreprise publique autonome et 
que je ne peux donc pas intervenir directement dans ce domaine. 
L'incidence financière de cette tendance sur les résultats financiers du 
groupe reste gérable, en partie grâce à l'importance croissante d'autres 
activités telles que l'internet par le biais de la fibre optique. En outre, la 
majorité des clients de Proximus continue à ce jour d'utiliser la plate-
forme Proximus TV, ce qui prouve que les investissements dans cette 

03.02 Minister Petra De Sutter: Dit 

gedrag staat bekend als cord-cut-
ting, of het opzeggen van abonne-
menten op digitale televisie. Dit 
verschijnsel zet de traditionele tele-
visie steeds meer onder druk. De 
prijs van het abonnement kan een 
rol spelen, maar die trend is vooral 
te wijten aan de nieuwe kijkge-
woonten en de opkomst van de 
streamingdiensten. Deze trend 
wordt in de imec.digimeter beves-
tigd. 
 
Als autonoom overheidsbedrijf is 
Proximus voor de prijszetting van 
zijn producten bevoegd. De finan-
ciële impact van die trend blijft be-
heersbaar, mede dankzij de groei 
van andere activiteiten zoals de 
glasvezel. Bovendien blijft het me-
rendeel van de Proximusklanten 
Proximus TV gebruiken. Investeren 
in deze technologie blijft dus aan-
trekkelijk. Proximus probeert ook 
via zijn digitaal merk Mobile Vikings 
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technologie restent intéressants. Proximus tente également d'atteindre 
les cord-cutters proprement dits par le biais de sa marque numérique 
Mobile Vikings. 
 
Enfin, un mot sur l'IPTV illégale. Le streaming ou le téléchargement 
illégal reste bien entendu une violation du droit d'auteur. La lutte contre 
ces phénomènes relève de la compétence du Service de lutte contre 
les atteintes au droit d'auteur et aux droits voisins sur internet, un ser-
vice qui exerce ses activités au sein du SPF Économie. Ce service 
sera bientôt opérationnel et devrait contribuer à réduire de manière si-
gnificative ces infractions en ligne. Pour plus de détails à ce sujet, je 
vous renvoie vers mon collègue Pierre-Yves Dermagne, de la compé-
tence duquel relève ce service qui ne cesse de gagner en importance.  
 

de cordcutters te bereiken. 
 
Tot slot vormt illegaal streamen of 
downloaden nog steeds een in-
breuk op het auteursrecht. Het is 
de taak van de Dienst voor de strijd 
tegen inbreuken op het auteurs-
recht en de naburige rechten op 
het internet om die fenomenen aan 
te pakken. Deze dienst zal binnen-
kort in de FOD Economie opgericht 
worden en zou moeten helpen om 
die online inbreuken in te perken. 
Voor meer details verwijs ik u naar 
minister Dermagne.  
 

03.03  Patrick Prévot (PS): Madame la ministre, j'avais été interpellé 

par les chiffres, et vous avez – comme toujours en ce qui me con-
cerne – répondu scrupuleusement à mes questions. Je vous en remer-
cie. 
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

04 Question de Josy Arens à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "L'absence de chaîne luxembourgeoise dans le bouquet TV proposé par 
Proximus" (55038563C) 

04 Vraag van Josy Arens aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 

Telecommunicatie en Post) over "Het ontbreken van een Luxemburgse zender in het door Proximus 
aangeboden tv-pakket" (55038563C) 
 

04.01  Josy Arens (Les Engagés): Madame la ministre, je viens du 

sud de la Belgique, du sud de la province du Luxembourg, je viens de 
l'Arelerland; mais pourtant je ne suis pas Michel Sardou. Il y a 66 ans 
déjà, je faisais mon entrée à l'école primaire sans parler un seul mot 
de français, puisque ma langue maternelle était le luxembourgeois et 
que nous parlions allemand à l'époque dans cette région.  
 
Depuis quelques années, Proximus nous a complètement abandon-
nés. Jusqu'à récemment, Voo avait repris cette chaîne, mais cette en-
treprise l'a abandonnée aussi. À Voo, nous ne pouvons rien demander, 
mais à Proximus, qui est une entreprise publique autonome, nous le 
pouvons. Nous nous sommes battus pendant tout un temps pour avoir 
accès aux chaînes flamandes, puisque pour nous c'est important de 
pouvoir regarder ce qu'il se passe en Flandre. Et maintenant, nous ne 
pouvons plus voir ce qui se passe dans notre propre zone!  
 
Il reste beaucoup de locuteurs de langue luxembourgeoise dans l'Are-
lerland, et je fais partie de ceux qui défendent cette langue. Ma com-
mune a d'ailleurs été officiellement reconnue par la Communauté fran-
çaise comme commune se chargeant de promouvoir la langue et la 
culture luxembourgeoises. Mais, aujourd'hui, nous n'avons plus accès 
à RTL Luxembourg chez nous.  
 
Madame la ministre, je vous demande de frapper du poing sur la table 
et de dire à Proximus que vous exigez, dans le cadre du contrat de 
service public, que les citoyens luxembourgophones de ce pays puis-
sent profiter pleinement d'une information en luxembourgeois, émise 
par RTL Luxembourg. 
 

04.01  Josy Arens (Les Engagés): 

Proximus laat sinds enkele jaren 
de provincie Luxemburg volledig 
links liggen. Voo had de Luxem-
burgse televisiezender overgeno-
men, maar heeft die activiteit ook 
stopgezet. Een autonoom over-
heidsbedrijf moet zijn diensten aan 
alle burgers aanbieden. De Franse 
Gemeenschap heeft mijn ge-
meente erkend als promotor van 
de Luxemburgse taal en cultuur. U 
moet van Proximus eisen dat de 
Belgische burgers die Letzeburgs 
spreken zich in hun eigen taal kun-
nen informeren via het referentie-
kanaal RTL.lu.  
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Je vous remercie pour votre réponse et, sachez-le, je compte vraiment 
sur vous. Sinon, je vais encore me fâcher comme ce matin, ce qui est 
désagréable, soyons clairs.   
 

04.02  Petra De Sutter, ministre: Monsieur Arens, je vous remercie 

pour cette question sur l'accès à la chaîne luxembourgeoise RTL via la 
plate-forme TV de Proximus. 
 
J'ai évidemment demandé à Proximus ce qu'il en était. Après avoir lu 
votre question avec attention, Proximus m'a communiqué l'information 
suivante: "Les chaînes RTL-TVI en langue française et RTL GER en 
langue allemande sont actuellement sur la plate-forme. RTL Luxem-
bourg est une version plus locale de la chaîne RTL destinée spécifi-
quement au Grand-Duché de Luxembourg." 
 
Par conséquent, cette chaîne n'entre pas dans le champ d'application 
du décret du 24 décembre 1990 auquel vous faites référence dans 
votre question. En d'autres termes, l'entreprise Proximus ne peut pas 
être légalement tenue d'inclure cette chaîne dans son offre. 
 
Dans le monde actuel de la distribution télévisuelle où des centaines 
de chaînes sont désormais disponibles en Europe, c'est une tâche 
complexe pour les distributeurs d'inclure toutes les chaînes dans leur 
forfait TV. Cela les oblige à faire constamment des choix pour assurer 
la viabilité économique de leur modèle d'entreprise. Et, lors de la sé-
lection des chaînes pour son offre, Proximus me fait savoir qu'elle es-
saie de trouver un équilibre entre ce qui est pertinent pour ses abonnés 
et ce qui est économiquement viable pour l'entreprise. 
 
Je m'excuse de devoir me répéter mais, en tant que ministre, je ne 
peux pas intervenir dans le choix commercial de l'entreprise en lui di-
sant quelles chaînes elle doit mettre dans son paquet. Je pense qu'il 
est important que la disponibilité d'une gamme diversifiée de chaînes 
soit portée à l'attention des distributeurs de télévision. En ce sens, la 
présente question parlementaire y a certainement contribué. J'espère 
que Proximus en tiendra compte. 
 

04.02 Minister Petra De Sutter: 

Volgens Proximus zitten de Frans-
talige zender RTL tvi en de Duitsta-
lige zender RTL-GER op het plat-
form. RTL-Luxembourg, een lokale 
versie van de zender voor het 
Groothertogdom, valt niet onder 
het decreet van 24 december 
1990. Proximus is dus niet verplicht 
om die zender in zijn aanbod op te 
nemen.  
 
Distributeurs kunnen niet alle zen-
ders in hun pakket opnemen en 
moeten rekening houden met de 
economische haalbaarheid van 
hun model. Proximus zoekt een 
evenwicht tussen wat zijn abon-
nees tevreden stelt en wat renda-
bel is.  
 
Het komt mij niet toe om mij te 
mengen in de commerciële keuzes 
van het bedrijf. De distributeurs 
moeten wel rekening houden met 
de diversiteit van de zenders, en ik 
hoop dat Proximus daar oog voor 
zal hebben.  
 

04.03  Josy Arens (Les Engagés): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour vos réponses. 
 
Je sais très bien que cela ne relève pas de votre responsabilité mais 
je crois que nous devons avoir un débat politique sur cette opération-
là. J'ai également contacté les autorités luxembourgeoises pour savoir 
s'il n'était pas possible, via le Grand-Duché, de donner accès aux ci-
toyens belges. Je pense effectivement que via les Affaires étrangères, 
nous devrions mener un combat pour que cela puisse se faire. Fran-
chement, c'est fondamental dans notre région et j'estime également 
qu'il est très important que cela soit fait au niveau fédéral. Au niveau 
régional, je l'ai déjà fait.  
 
Vous devriez tous vous rendre compte qu'il existe une communauté 
qui a été complètement oubliée dans la Constitution et dans l'évolution 
de la Belgique, à savoir la communauté luxembourgophone. D'ailleurs, 
un ancien échevin d'Arlon a écrit un livre qui est disponible au Parle-
ment. J'ai en effet tout fait pour que le Parlement le mette dans sa bi-
bliothèque: Les Luxembourgophones, une communauté oubliée. Je 
voudrais vraiment que vous puissiez nous donner l'impression que 
nous avons raison de dire que nous sommes belges avant d'être 
luxembourgeois. Et je ne parle pas de la Wallonie puisque nous nous 
sentons d'abord belges puis luxembourgeois. Wallons, c'est un autre 

04.03  Josy Arens (Les Engagés): 

Wij moeten een politiek debat over 
deze kwestie houden. Ik heb con-
tact opgenomen met de Luxem-
burgse autoriteiten om na te gaan 
of het niet mogelijk is de Belgische 
burgers daar toegang toe te verle-
nen. Op het federale niveau zou 
dat via Buitenlandse Zaken kunnen 
gebeuren. Op regionaal vlak heb ik 
al het nodige gedaan. In de Grond-
wet en met betrekking tot de evolu-
tie van ons staatsbestel werd de 
Letzeburgssprekende gemeen-
schap over het hoofd gezien. Een 
voormalige schepen van Aarlen 
heeft daarover een boek geschre-
ven. Ik zou willen dat u ons goede 
redenen geeft om ons in de eerste 
plaats Belg te voelen en pas dan 
Luxemburger.  
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discours à avoir auprès des gens du pays d'Arlon. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Maria Vindevoghel aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 

Telecommunicatie en Post) over "De sociale onrust bij bpost" (55038674C) 

05 Question de Maria Vindevoghel à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "Les tensions sociales chez bpost" (55038674C) 
 

05.01  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, net 

voor de zomervakantie had ik al een vraag gesteld over de sociale on-
rust bij bpost. Die onrust breidt zich verder uit. Het bonusbeleid was de 
druppel die de emmer deed overlopen bij heel wat mensen. 
 
De mensen op Brucargo hebben vorige week actie gevoerd. Ik ben ook 
gaan luisteren naar de problemen van de mensen. Ze hebben het werk 
neergelegd. Nadat ik met het personeel heb gesproken, begrijp ik nog 
beter waarom de mensen zo kwaad zijn, namelijk wegens het salaris-
pakket van de nieuwe CEO. Het personeel werkt vaak in heel onveilige 
situaties, door een gebrek aan investeringen in mensen en materiaal. 
Hun eisen zijn onder andere de reparatie van defecte apparatuur: 
scanners die niet werken, perrons die gesloten zijn en kapotte machi-
nes die een arbeidsongeval hebben veroorzaakt. Daarnaast is het wa-
genpark versleten. Er is ook een probleem van vriendjespolitiek bij de 
interne selectie van kandidaten. Er is een gebrek aan onpartijdigheid 
bij de beoordeling van de arbeidscontracten. De koopkracht is ook een 
groot probleem van de mensen. Al die zaken heb ik daar gehoord. 
 
Zijn er al concrete oplossingen gevonden voor de problemen bij bpost 
op Brucargo? Welke? 
 
Is er al overleg geweest tussen de syndicale delegaties en de nieuwe 
CEO omtrent de sociale onrust bij bpost? Zal de heer Peeters de koop-
kracht van de werknemers verhogen? 
 
Hoe kijkt u naar de eisen van het personeel? Op welke punten kunt u 
zelf actief ingrijpen? 
 

05.01  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Le malaise croît au sein de 
bpost. La politique des bonus a été 
la goutte d'eau qui a fait déborder 
le vase. Les collaborateurs de 
bpost à Brucargo ont mené une ac-
tion la semaine dernière. Ils travail-
lent souvent dans des conditions 
très dangereuses en raison d'un 
manque d'investissements en res-
sources humaines et en matériel. Il 
existe également un problème de 
copinage dans le cadre de la sélec-
tion interne des candidats et de 
l'évaluation des contrats de travail. 
 
Existe-t-il déjà des solutions con-
crètes à la problématique qui se 
pose au sein de bpost à Brucargo? 
Les délégations syndicales et le 
nouveau CEO se sont-ils déjà con-
certés en ce qui concerne le ma-
laise? M. Peeters augmentera-t-il 
le pouvoir d'achat des travailleurs? 
Que pense la ministre des exi-
gences du personnel? Sur quels 
points peut-elle intervenir active-
ment?  
 

05.02 Minister Petra De Sutter: Mevrouw Vindevoghel, de werkonder-

brekingen bij bpost op Brucargo zijn een belangrijk onderwerp. De so-
ciale dialoog bij bpost heeft een lange traditie. Er wordt vergaderd met 
personeelsvertegenwoordigers om oplossingen te vinden die de le-
vensvatbaarheid van het bedrijf, de continuïteit van de werkgelegen-
heid en het welzijn van de werknemers garanderen. Dat zijn de princi-
pes waarvan men nog steeds blijft uitgaan. Zoals u weet, werd recent 
nog cao nr. 2324 gesloten, waarin de klemtoon ligt op het welzijn en 
de koopkracht van de werknemers. 
 
Wat de acties in Brucargo betreft, kreeg ik van bpost de volgende in-
formatie. Op vrijdag 15 september is er in Brucargo een overlegverga-
dering geweest tussen de vakbonden en het management, die bpost 
als constructief benoemt en waar een aantal afspraken werd gemaakt. 
Het management is het engagement aangegaan om een actieplan op 
te stellen om de gesignaleerde problemen te remediëren. Het perso-
neel had intussen al het werk hervat. 
 
De nieuwe CEO van bpost wordt verwacht voor het einde van 2023. 
Wat de situatie van het personeel betreft, is met de heer Peeters afge-

05.02  Petra De Sutter, ministre: 

bpost a une longue tradition en ma-
tière de dialogue social. Ainsi, la 
CCT n° 2324, conclue récemment, 
met l'accent sur le bien-être et le 
pouvoir d'achat des travailleurs.  
 
Lors d'une réunion de concertation 
qui a eu lieu le 15 septembre 2023 
à Brucargo, les syndicats et la di-
rection se sont mis d'accord sur 
plusieurs points. La direction s'est 
engagée à élaborer un plan d'ac-
tion pour résoudre les problèmes 
évoqués. Le personnel avait entre-
temps déjà repris le travail. 
 
Le nouveau CEO devrait prendre 
ses fonctions avant la fin de l'an-
née. En ce qui concerne la situa-
tion du personnel, il a été convenu 
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sproken dat de werkgelegenheid en de werkomstandigheden een pri-
oriteit moeten zijn. Ik blijf ervan overtuigd dat de eerste voorwaarde om 
die te vrijwaren, erin bestaat dat het bedrijf op koers zit, het goed doet 
en goede resultaten boekt. 
 
Net zoals voor u is een sociale dialoog voor mij belangrijk. We hebben 
de heer Peeters dan ook gevraagd om die ter harte te nemen en ik ga 
ervan uit dat hij dat te zijner tijd zal doen. Ik bepaal zijn agenda niet, 
maar zodra hij van start gaat, zal hij zeker met de syndicale partners 
samenzitten. 
 

avec M. Peeters que l'emploi et les 
conditions de travail devaient  
constituer une priorité. La première 
condition à respecter pour pouvoir 
préserver ces éléments est de dis-
poser d'une entreprise saine qui 
enregistre de bons résultats. Dès 
qu'il sera aux commandes, le CEO 
réunira certainement les parte-
naires syndicaux.  
 

05.03  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Sta me toe een paar verha-

len vanop het terrein te vertellen. 
 
Ten eerste stuurde een vrouw mij het volgende bericht: "Ik heb een 
factuur gekregen voor het waterverbruik. Ik nam bijna elke dag een 
bad, maar sinds die factuur is de rekening veel te hoog en heb ik beslist 
niet meer elke dag een bad te nemen, en mij minder vaak te wassen, 
omdat het gewoon te duur is voor mij." Ze werkt in een villawijk, waar 
ze ziet dat de gazons worden besproeid. De tegenstelling tussen de 
mensen die met moeite rondkomen en de mensen in die wijk is zo 
groot. 
 
Ten tweede zijn de contracten ook een groot probleem, mevrouw de 
minister. Ik ken mensen die gewerkt hebben met een interim-contract, 
dan met een tijdelijk contract, en dan pas met een vast contract. Ik heb 
het verhaal gehoord van iemand die ziek naar het werk gegaan is ter-
wijl hij eigenlijk naar het ziekenhuis had moeten gaan, maar dat niet 
durfde omdat hij een tijdelijk contract had. 
 
Het probleem van de contracten is heel groot. De mensen moeten heel 
lang wachten. Terwijl de CEO vanaf het begin 250.000 euro krijgt, 
moeten de gewone postmensen een paar jaar wachten voor ze een 
vast contract krijgen. 
 
Ik hoop echt dat u de stem van die mensen die het zo moeilijk hebben, 
zult meenemen, en dat er iets gedaan wordt aan de omstandigheden 
van die vele werknemers die zo hun best doen voor bpost. 
 

05.03  Maria Vindevoghel (PVDA-

PTB): Chez bpost, la question des 
travailleurs pauvres se pose. Alors 
que le PDG reçoit immédiatement 
250 000 euros, les facteurs et fac-
trices ordinaires doivent attendre 
quelques années avant d'obtenir 
un contrat à durée indéterminée. 
La ministre doit vraiment prendre 
des mesures pour améliorer le sort 
de ces nombreux travailleurs qui 
font tant pour bpost.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Marianne Verhaert aan Petra De Sutter (VEM Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven, 

Telecommunicatie en Post) over "De doorlichting van bpost" (55038676C) 

06 Question de Marianne Verhaert à Petra De Sutter (VPM Fonction publique et Entreprises publiques, 

Télécoms et Poste) sur "L'audit chez bpost" (55038676C) 
 

06.01  Marianne Verhaert (Open Vld): Mevrouw de minister, de mi-

nister van Economie, Pierre-Yves Dermagne, heeft eindelijk een ad-
vieskantoor gevonden om het krantencontract met bpost door te lich-
ten. Nadat de eerste en tweede oproep op de Belgische en Europese 
markt van audit- en revisorenkantoren geen enkele respons oplever-
den en net voor de zomer ook het Rekenhof bedankte, is nu toch een 
consultancykantoor gestrikt, met name het Brusselse Positive Compe-
tition, dat gespecialiseerd is in juridische procedures van staatssteun, 
concurrentie en fusies. Net op tijd, want zonder de resultaten van zo'n 
audit kon niet tot een nieuwe concessie worden overgegaan. 
 
Naast de externe audit lopen er ook nog andere onderzoeken van het 

06.01  Marianne Verhaert (Open 

Vld): Le ministre Dermagne a fina-
lement trouvé un auditeur: le bu-
reau de consultants Positive Com-
petition basé à Bruxelles, pour pas-
ser au peigne fin le contrat de la 
concession de journaux conclu 
avec bpost. Sans audit, aucune 
nouvelle concession ne pouvait 
être accordée. Parallèlement, les 
enquêtes de l'IBPT sont toujours 
en cours et les audits internes se 
poursuivent. 
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BIPT, worden de interne audits bij bpost voortgezet en worden de ver-
schillende contracten nog verder onderzocht. 
 
Mevrouw de minister, ik weet dat een aantal zaken niet volledig onder 
uw bevoegdheid vallen, maar ik heb toch een aantal vragen ter zake. 
 
Gaat het onderzoek, ingesteld door de regering, verder dan alleen de 
krantenconcessie? Welke elementen bevat het onderzoek? Welke de-
tails kunt u hierover al delen? 
 
Op welke wijze werkt bpost mee aan de doorlichting door het advies-
kantoor? Bent u daarvan op de hoogte? 
 
Hoever staat het met de interne audit van bpost in verband met de 
krantenconcessie? Hoever staan de audits over de 679-rekeningen, de 
cross-borderboetes en de nummerplaten? Wanneer zal dat door bpost 
worden afgerond? 
 
Hoever staat het BIPT met de gesprekken over het allocatiemodel? 
Wat is de stand van zaken van de juridische analyse van de vier con-
tracten? 
 
Wanneer verwacht u resultaten van het onderzoek van de Belgische 
Mededingingsautoriteit? 
 

 
En quoi consiste précisément  
l'enquête lancée par le gouverne-
ment? Quel est l'état de la situa-
tion? Qu'en est-il de toutes les 
autres analyses en cours?  
 

06.02 Minister Petra De Sutter: Mevrouw Verhaert, u gaf het zelf al 

aan, voor de specifieke contracten en dus voor uw eerste twee vragen 
moet ik u doorverwijzen naar mijn collega Dermagne, die daarvoor be-
voegd is. Ik kan op die vragen niet antwoorden. Bpost zegt mij in elk 
geval dat het in volle openheid meewerkt.  
 
Met betrekking tot de interne audit van bpost moet ik helaas herhalen 
wat ik al eerder zei: de audit loopt op initiatief en binnen de contouren 
van het bedrijf zelf. Ik heb geen vat op de inhoud, noch op de timing. 
Wat mij betreft, is het in het belang van het bedrijf dat er niet alleen 
grondig, maar ook snel wordt gewerkt, zodat we aan remediëring kun-
nen beginnen. Een exacte timing kan ik u niet geven, dat ligt in de han-
den van bpost zelf. Ik moet steeds hetzelfde zeggen, want ik krijg 
steeds weer dezelfde vragen.  
 
Ook met betrekking tot de timing van het onderzoek door de BMA heb 
ik geen informatie. Ik word noch door de BMA noch door bpost hierover 
geïnformeerd. Ik heb ook niet de bevoegdheid om daarover informatie 
op te eisen.  
 
Met betrekking tot de rol van het BIPT hebben eerste minister De Croo, 
staatssecretaris Michel en ikzelf op 6 juni een brief aan het BIPT ge-
richt met de vraag om suggesties te formuleren over hoe het BIPT zijn 
rol als regulator kracht kan bijzetten. In juli heeft het BIPT omstandig 
geantwoord over de door hen geplande activiteiten. 
 
In eerste instantie wacht men op het ontwerpverslag van het college 
van commissarissen inzake de analytische boekhouding van bpost. Op 
die basis zal het BIPT een besluit nemen ter verklaring van overeen-
stemming of niet-overeenstemming van de analytische boekhouding. 
Dit is dus een work in progress.  
 
Het BIPT geeft hierbij mee dat het college van commissarissen steek-
proefsgewijs werkt. Dat betekent dat het niet om een exhaustieve con-
trole gaat, maar over steekproeven. Het BIPT formuleert dan ook geen 

06.02  Petra De Sutter, ministre: 

Pour les enquêtes sur les contrats 
spécifiques, je renvoie au ministre 
Dermagne. bpost affirme qu'elle 
coopère en toute transparence. 
 
L'audit interne est une initiative de 
bpost mise en œuvre par bpost. Je 
n'ai aucun contrôle sur son contenu 
ou son calendrier. En tout état de 
cause, un audit approfondi et ra-
pide est dans l'intérêt de bpost 
puisque le but de cet audit interne 
est que bpost puisse prendre des 
mesures correctives. Je ne dispose 
pas non plus d'informations sur 
l'enquête de l'Autorité belge de la 
Concurrence.  
 
En réponse à la question des 
membres compétents du gouver-
nement à l'IBPT concernant un 
éventuel renforcement de son rôle 
de régulateur, il a été indiqué que 
l'IBPT prendra une décision sur la 
base du projet de rapport du col-
lège des commissaires sur la 
comptabilité analytique de bpost. 
L'IBPT travaille sur la base 
d'échantillons et ne portera donc 
pas de jugement sur l'ensemble de 
la comptabilité analytique de bpost. 
Il s'agit ici d'un contrôle général des 
affectations de coûts auquel bpost 
procède sur l'ensemble de sa 
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oordeel over de getrouwheid van de analytische boekhouding van 
bpost in haar geheel. Het BIPT gaat eventueel in dialoog met het col-
lege van commissarissen om te bekijken welke mogelijkheden het 
heeft om de controles te verbreden. Ik geef u de informatie door die ik 
heb gekregen.  
 
Ik moet nog twee zaken aanstippen in mijn antwoord. Ten eerste is het 
BIPT een onafhankelijke regulator. Ten tweede houden de jaarlijkse 
analyses die het uitvoert, geen specifieke controles in van de vier con-
tracten waarnaar u verwijst in uw vraag, maar een algemene controle 
van de kostenallocaties die bpost uitvoert voor zijn gehele analytische 
boekhouding.  
 

comptabilité analytique.  
 

06.03  Marianne Verhaert (Open Vld): Mevrouw de minister, ik begrijp 

dat u niet veel meer informatie kunt geven, maar natuurlijk is het mijn 
taak als Kamerlid om de zaak van nabij te volgen, omdat de gunning 
van de krantenconcessie nadert. Ik ben daar zeer bezorgd over, omdat 
daar een aantal voorwaarden aan is gekoppeld. Als er nog zaken uit-
komen, zal het een heel moeilijk verhaal worden. Dan staan we echt 
met de rug tegen de muur. Dat is mijn taak en ik zal u en uw collega’s 
hierover blijven ondervragen, omdat ik bezorgd ben over dat hele ver-
haal. Als dat gevolgen heeft voor de krantenconcessie, dan zou dat 
dramatisch zijn voor bpost. Daarom volg ik dat van nabij op. Ik wil ui-
teraard ook meer duidelijkheid over de wanpraktijken.  
 
Het is inderdaad ook belangrijk dat het BIPT zijn controles kan verbre-
den. Ik hoop dat dat op termijn zal lukken. 
 

06.03  Marianne Verhaert (Open 

Vld): Mes questions sont inspirées 
par mes inquiétudes relatives à la 
prochaine concession pour la dis-
tribution de journaux. Je voudrais 
bien évidemment en savoir davan-
tage sur ces pratiques douteuses. 
J'espère que l'IBPT parviendra, à 
terme, à élargir ses contrôles.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
La réunion publique de commission est levée à 16 h 26. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 16.26 uur. 
 
  

 


